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Съветници размишляват ще ни лекува 
Н

ов
ин

и Георги РУСИНОВ

Започва  нова социална 
услуга на Община Бургас. 
Общински съвет – Бургас 
прие по време на първото 
за 2023 година заседание 
докладна записка на кме-
та Димитър Николов. Тя 
касае стартиране на дей-
ностите по проект „Пре-
доставяне на здравни ус-
луги чрез телемедицина на 
трудноподвижни и самотно 
живеещи възрастни граж-
дани, потребители на со-
циалните услуги в община 
Бургас“.

„През последните някол-
ко години бяхме изправени 
пред глобални изпитания, 
свързани с предоставяне-
то на здравни и социални 
услуги, като секторите 
„Здравеопазване“ и „Соци-
ални дейности“ безспорно 
продължават битката с 
COVID-19 и последиците от 
нея. Достъпът до здравно-
социални услуги през из-
миналите няколко години 
бе ограничен, а голяма 
част от ползвателите се 
оказаха без възможност 
да ги посещават, предвид 
въведените по време на 
пандемията ограничения. 
През последните месеци 
се увеличава броят на труд-

ноподвижни и самотно жи-
веещи възрастни хора, 
ползватели на различни 
социални услуги в община 
Бургас, които заявяват по-
требност от консултации с 
лекари специалисти и за-
трудненията си да ги полз-
ват. Това ни провокира да 
разработим проект „Пре-
доставяне на здравни ус-
луги чрез телемедицина на 
трудноподвижни и самотно 
живеещи възрастни граж-
дани, потребители на соци-
алните услуги в община 
Бургас“. Дефицитът на ле-
кари-специалисти, затруд-
неният достъп до здравни 
грижи и неравномерното 
им разпределение, както и 
продължилата над две го-
дини пандемия от COVID-19 
насочиха усилията на из-
следователи и разработчи-
ци в цял свят към използ-
ване на възможностите на 
съвременните технологии 
за преодоляване на тези 
предизвикателства чрез 
осигуряване на отдалечен 
достъп до медицинска гри-
жа и лекарска консулта-
ция“, аргументират се от 
Община Бургас.

Услугите за телемедици-
ната, която стана особено 
популярна в най-тежките 
епизоди от развитието на 

пандемията - помагат при 
разрешаването на такива 
казуси, като предоставят 
така необходимия достъп 
до специални грижи, дори 
съответният специалист да 
се намира на много кило-
метри.

„Телемедицината е до-
бро решение за проследя-
ването на болни с хронич-
ни заболявания като диа-
бет, висок холестерол или 
артериална хипертония. 
Такива пациенти обикно-
вено нямат спешни про-
блеми, но се нуждаят от 
помощ при корекцията на 

дозите на лекарствата, оп-
ределяне на режим на хра-
нене и физическа актив-
ност, изписване на рецеп-
ти за медикаменти, които 
вече са им били предписа-
ни веднъж или просто от 
подкрепа. С помощта на 
отдалечения достъп на 
оборудването лекарите 
могат да наблюдават и кон-
тролират пациентите и да 
реагират при необходи-
мост. Телемедицината е 
естествена симбиоза меж-
ду здравеопазването и мо-
дерните средства за кому-
никация, които в комбина-

ция с адекватна социална 
услуга могат да осигурят 
комплексна грижа за на-
шите съграждани, ползва-
тели на социални услуги, 
както и възрастните са-
мотно живеещи на терито-
рията на община Бургас. 
Но най-голямата ценност 
на телемедицината е, че 
предлага удобен начин за 
комуникация между лекар 
и пациент, като премахва 
необходимостта от физи-
ческо посещение на ле-
карския кабинет, особено 
в периода на грипни епи-
демии, при лоши атмос-

Община Бургас стартира услугата 
телемедицина за възрастни и 
трудноподвижни хора

Георги РУСИНОВ

Тази година попу-
лацията на бездом-
ните кучета трябва 
да бъде преброена. 
Това става ясно от 
приетата от Общин-
ски съвет - Бургас 
програма за овладя-
ване популацията 
на безстопанстве-
ните четириноги.

По време на дис-
кусията по доклад-
ната записка об-
щинският съветник 
Манол Тодоров пох-
вали работата на 
институциите. Той 
попита още кога се 
очаква това пребро-
яване да бъде факт.

„Благодаря ви, че изра-
зявате отношение към дей-
ностите, които ние осъ-
ществяваме по проблеми, 
свързани с екологията. От-
носно преброяването на 
безстопанствените кучета, 
то ще бъде извършено 
след като бъде приет бю-
джетът. Това е дейност, 
която изисква средства и 
те ще бъдат заложени в 
бъдещия бюджет. Просто 
да се надяваме, че това 
ще се случи в първата по-
ловина на годината“, отго-
вори му заместник-кметът 
Весна Балтина. 

Тя посочи, че до момен-
та са провеждани доста 
инициативи, които касаят 
безстопанствените кучета.

„Има и изразено жела-
ние от доброволци, които 
да се включат в преброява-
нето. Знаете, ние не сме 
спрели с извършването на 
проверки. През 2022-ра са 
извършени 581 броя про-
верки на домашни живот-
ни. 519 от тях, съгласно на-
шата Наредба, са за про-
верка на кучета. Така че 
ние ежегодно преброяваме 
тези, които проверяваме, 
но истината е, че и това е 
дейност, за която са необ-

ходими средства и повиша-
ване информираността на 
гражданите. Това е друго 
течение, по което искаме 
да работим. Надявам се ка-
то внесем бюджета да под-
крепите всички тези наши 
дейности“, добави тя.

Междувременно на съ-
щата сесия Манол Тодо-
ров и Стоян Грозев отте-
глиха докладната, с която 
искаха 10 000 лева извън-
редно финансиране за об-
щинския приют. Двамата 
обявиха, че ще я входират 
отново, когато стане вре-
ме за приемане на бюдже-
та. От отговор на админи-
страцията стана ясно, че 
Общината има готово ин-
вестиционно предложение 
за изграждане на нов об-
щински приют, тъй като се-
гашният се намира на час-
тен терен и не може да се 
променя нищо върху него. 
Ползването от Община 
Бургас поне е безвъзмезд-
но. Новият приют за без-
домните животни, както 
писахме, ще се намира в 
„Меден рудник“. Поради 
тромавост на държавата, и 
липсата на редовно япра-
вителство обаче бавят про-
цедурата по промяна ста-
тута на земята, която в мо-
мента е земеделска. 

Весела ГОРАНОВА

Нелегален пътен знак 
се появи в центъра на 
Бургас. Той е поставен от 
бургазлийка на улица „Гео 
Милев“, в района на хотел 
„България“ и указва вода-
чите на автомобили да 
внимават, че навлизат в 
зона с много преминава-
щи котки.

Знакът е самоделка и 
по нищо не се отличава от 
официалните пътни зна-
ци, твърде е автентичен. 
Друг е въпросът, че такъв 
в Закона за движение по 
пътищата не съществува.  

Жената, която го е по-
ставила, обича животните 
и по-точно котетата, и не 
иска да ги вижда према-
зани.

Тя не е питала нито ед-
на институция - било то 
Община или Пътна поли-
ция. Знакът е самоделка, 
захванат е за дърво. Ав-
торката на идеята казва, 
че той е от две години 
там, едва сега придобива 
популярност.

Отдел „Безопасност на 
движението“ в Община 
Бургас казват, че табела-
та трябва да бъде свале-
на, тъй като не отговаря 
на законодателството по 
никой начин, но пък твър-
де много наподобява ис-
тинска. От там вежливо 
са помолили жената да я 
свали сама и да си остане 
нейна собственост. За 
нея няма да има никакви 
последствия. „Разбираме, 
че е направено от любов 
към животните“, казват от 
отдела. Мнозина не се 
учудиха на табелата, за-

щото край Бургас до ПЗЦ 
„Пода“ има подобна, но 
официална, която показ-
ва, че шофьорите навли-
зат в зона с преминаващи 
лебеди или други видове 
птици. 

Бургас е сред градовете 
с много котки, които жи-
веят съвсем спокойно, а 
бургазлии минават за ед-
ни от най-толерантните 
към четириногите. Често 
котета могат да бъдат ви-
дени през зимните месе-

ци в самите магазини, за 
да се топлят. Едно от 
всичките стана известно 
и като манекен, защото 
си беше харесало място 
на витрина в известен 
бургаски магазин за дре-
хи. Други се навъртат око-
ло местата за дюнери и 
чакат да получат храна.

Обществото в града има 
голяма нетърпимост, ко-
гато се появи случай на 
жестокост към коте или 
куче. 

Броим бездомните кучета 
Бургазлийка сложи 

нелегален пътен знак 

Манол Тодоров (вдясно) и Стоян Грозев (вляво) оттеглиха 
докладната си до приемане на бюджета

От любов към животните 

Той указва,  
че преминават котки
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ли скоро изкуствен интелект Щракнаха 
белезници на 
23-годишна  
с наркотици

23-годишна бургазлий-
ка е задържана от поли-
цията, съобщиха от прес-
центъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Служители от Четвърто 
районно управление – 
Бургас са й извършили 
проверка на етажна пло-
щадка в блок 69 в Меден 
рудник, като у нея наме-
рили и иззели пико. 
Извършено е и претърсва-
не в обитавания от жена-
та апартамент, като са 
открити и иззети: чашка, 
съдържаща метамфета-
мин, стъклена лула и колба 
също с метамфетамин, 
плик с канабис и елек-
тронна везна. Общото 
тегло на открития метам-
фетамин е около 10 грама, 
а на тревата около 6 
грама. Бургазлийката е 
задържана с полицейска 
заповед за срок до 24 
часа. Работата по случая 
продължава. 

Велосипедист 
от Айтос 
блъсна 
възрастна 
жена на 
велоалея

75-годишна бургазлий-
ка е пострадала при инци-
дент, съобщиха от прес-
центъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
На бургаската улица 
„Стефан Стамболов“ 
27-годишен велосипедист 
от Айтос, правомерно дви-
жещ се на по велоалея, в 
резултат на липса на вни-
мание блъска движещата 
се неправомерно върху 
алеята, вместо по трото-
ара 75-годишна жена. От 
инцидента тя е с контузия 
на главата, без опасност 
за живота, прегледана е 
от екип на „Спешна 
помощ“ и освободена за 
домашно лечение. 

Стабилно 
почерпен от 
каблешково 
се метна 
зад волана

Полицаи от Районно 
управление – Поморие 
установиха пиян водач в 
Каблешково, съобщиха от 
пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Служителите спрели за 
проверка на улица „Черно 
море“ в населеното място 
моторна фреза, управля-
вана от 51-годишен мъж 
от Каблешково. Те са уста-
новили, че същият шофи-
ра след употреба на алко-
хол с концентрация – 2.29 
промила. Водачът е задър-
жан за срок до 24 часа. 
Работата по случая про-
дължава.

ферни условия или при по-
трудна подвижност на 
ползвателите на услугата“, 
се посочва в мотивите на 
администрацията.

В отговор на основното 
си задължение – пълноцен-
на и всеобхватна грижа за 
жителите на общината, Об-
щина Бургас, заедно с 
„УМБАЛ Бургас“ АД, и пре-
подаватели от Медицински 
факултет на университет 
„Проф. д-р Ас. Златаров“ 
разработват проекта за те-
лемедицина. Той ще се 
развива в два етапа. В пър-
вия услугата ще обхване 
850 ползватели на Дома-
шен социален патронаж, 
Асистентска подкрепа и 
Патронажна грижа и 150 
потребители на дневни и 
резидентни услуги за въз-
растни в община Бургас - 
Дневни центрове за лица с 
увреждания, Дом за стари 
хора, Защитени жилища за 
възрастни. Вторият пред-
вижда изграждането на ко-
ординационен център за 
грижа 24/7 за възрастни 
хора – ползватели на соци-
алната услуга или трудно-
подвижни и самотно живе-
ещи възрастни граждани. 

Предвижданите услуги 
включват измерване на ос-
новни здравни показатели 
(кръвно налягане, пулс, 
температура, нива на кръв-
на захар, показатели на 
сърцето и др.), като се из-
ползват едновременно 
стандартно медицинско 
оборудване (пулсоксиме-
тър, термометър, апарат за 
измерване на кръвно наля-
гане, ЕКГ апарат), които 
благодарение на модерни-
те технологии за пренос на 
данни, те достигат до ме-
дицинско лице, което след-
ва да се намира в „УМБАЛ 
Бургас“ АД. 

Чрез платформата за те-
лемедицина ще бъдат кон-
султирани – при необходи-
мост, включително и на ба-
за на техните здравни пока-
затели - потребителите на 
социални услуги и възраст-
ни хора. Консултациите ще 
се осъществяват от лекари 
от „УМБАЛ Бургас“ АД.

Финансирането е от бли-
зо 40 хиляди лева целеви 
средства от държавния бю-
джет към общината за 
справянето с пандемията 
от COVID-19. Парите пред-
ставляват преходен оста-

тък.
В зала не липсваха пох-

вали от общинските съвет-
ници.

„За мен това е много ва-
жна докладна, защото тази 
голяма база данни, която 
ще се натрупа, ще се полз-
ва от студентите. Ще може 
да се ползва за дисертаци-
онни трудове и за израст-
ването на кадри в тази 
сфера“, посочи проф. Со-
тир Сотиров, който е за-
местник-ректор в универ-
ситет „Проф. д-р Асен Зла-
таров“.

Даниела Божинова при-
зна, че е приятно изнена-
дана от докладната и попи-
та може ли услугата да 
стартира срещу скромната 
сума, посочена в нея.

Кметът Димитър Нико-
лов обясни, че в действи-
телност парите не са мно-
го, но все отнякъде трябва 
да се започне. Няма дър-
жавен бюджет, което озна-
чава, че и общински скоро 
не се очертава да бъде 
приет.

„Много ни помогнаха 
преподавателите на Меди-
цинския факултет. Помог-
наха ни и специалисти от 
УМБАЛ-Бургас, които ще 
следят здравните показа-
тели на хората, ползващи 
услугата. Няма да обхва-
нем целия град, но трябва 
да започнем. После ще 
надграждаме. Този проект 
важи за хората, настанени 
в социалните заведения, 
за които общината полага 
грижи 24/7“, отговори гра-
доначалникът.

Ресорният кмет Йордан-
ка Ананиева уточни, че със 
стартирането на услугата 
ще имат възможност по-
нататък да кандидатстват с 
проект и към Плана за въз-
становяване. 

Председателят на Здрав-
ната комисия д-р Антонио 
Душепеев определи до-
кладната като много ва-
жна и полезна.

„Когато навлезе изкуст-
веният интелект, лекарите 
ще сме излишни“, шегови-
то заяви той, а проф. Соти-
ров му отговори: „При те-
лемедицината лекарят пак 
е основният елемент в ця-
лата работа. Той трябва да 
прецени как да се проце-
дира с пациента. Изкустве-
ният интелект няма как да 
го замени“.

Силвия ШАтЪРОВА

Общинският съвет в 
Бургас отхвърли инвести-
ционното намерение на 
МБАЛ „Сърце и Мозък“ за 
втори корпус. 

Вота си дадоха 41 съвет-
ници, 10 гласуваха „въз-
държал се“, 2 се обявиха 
„против“, 29 „за“, но до-
кладната не бе приета, тъй 
като за решението е необ-
ходимо квалифицирано 
мнозинство от 34 гласа.  

Докладната записка бе 
внесена от кмета Дими-
тър Николов и касае ми-
нимално завишение на 
допустимия кинт на за-
строяване, както и нама-
ляване на необходимата 
площ на едно легло, за да 
бъде обособен новият 
корпус, който е наречен 
„Мама и Аз“.

Да защити проекта в за-
ла се изказа администра-
тивният директор на 
здравното заведение 
Живко Колев. Според не-

го новият корпус няма да 
повлияе на бъдещата об-
щинска детска болница 
„Света Анастасия“, няма 
да се конкурира с нея, ка-
квито били основните 
притеснения в публично-
то пространство.

„Има дублиращи се спе-
циалности с предвидени-
те в бъдещата общинска 
детска болница „Света 
Анастасия“, но конкурен-
ция няма, смятаме, че ще 
се допълваме и ще рабо-
тим в сътрудничество“, 
заяви той. Кметът Дими-
тър Николов призова два-
та проекта да не се смес-
ват. 

Крилото по проект е с 
осем надземни и два под-
земни етажа, като в него 
ще има родилно отделе-
ние, 2 отделни самостоя-
телни входа и общо 318 
легла. За тях са предвиде-
ни 49 паркоместа при нор-
мативно изисквани 34, се 
посочва в докладната. 

Доц. д-р Даниела Геор-

гиева заяви, че завишени-
ето по показатели не е 
драстично, като не засяга 
директно пациента.

Според архитект Коста-
дин Христов от Регионал-
ната колегия паркирането 
е един от слабостите на 
проекта. 

От „Сърце и Мозък“ са 
категорични, че се обсъж-
дат четири варианта за 
разрешаване на пробле-
ма с паркирането, като 
единият е наемане на 
площ-паркинг от универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“, изнесено об-
служване на пациенти и 
коли или със собствени 
средства и пренаемане 
на друга площ. 

„Комисия ще разгледа 
дали да отдава паркинг на 
лечебното заведение, то-
ва е решил ректорски съ-
вет, стана ясно по думите 
на проф. Сотир Сотиров 
от университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ и общин-
ски съветник от ГЕРБ.

Местният парламент отхвърли 
идеята на „Сърце и Мозък“  

за втори корпус в Бургас
4 Притесниха се главно за паркоместата

4 Според ръководство на лечебното заведение „Мама и 
Аз“ няма да се конкурира с бъдещата детска болница 
„Света Анастасия“

Дона мИтЕВА

Смут и притеснения ца-
рят сред търговците в Бур-
гас – техни редовни клиен-
ти отказват покупки или 
пък вдигат скандали, ако те 
решат да им върнат дваде-
сетолевки като ресто. Го-
ляма част от хората в тре-
тата възраст се притесня-
ват, че после няма да могат 
да си ги харчат, защото из-
лизат от обръщение от на-
чалото на февруари. Те се 
притесняват и когато от 

банкомата част от пенсия-
та им бъде изплатена с 
банкноти от 20 лева.

Причината е в това, че 
банкноти с номинална 
стойност 20 лева, емисия 
2005 г., престават да бъдат 
законно платежно сред-
ство от 1 февруари 2023 го-
дина. Това бе обявено от 
БНБ преди време.

Част от жителите и гости-
те на града обаче не са 
обърнали внимание и до-
разбрали информацията, а 
и не искат да се доверят на 

търговците, които също им 
обясняват, че става въпрос 
само за емисията от 2005 
година, които са бледоли-

лави на цвят, а не сини ка-
то тези, с които се разпла-
щат. 

С бледолилавите дваде-

сетолевки вече няма да 
може да се пазарува в ма-
газина, нито да бъдат връ-
щани като ресто. Могат са-
мо да бъдат обменени на 
касите на Българска на-
родна банка по номинална 
стойност, без ограничение 
на количеството, без такса 
и без краен срок на обмя-
на. 

Към края на октомври 
2022 г. общият брой на 
всички банкноти с номи-
нал 20 лв. в обращение е 
над 123 милиона. Това 
включва въпросните лила-
ви банкноти, емисия 2005 
г., и тези с лика на Стефан 
Стамболов, сочат данните 
от БНБ.

Търговци в ужас, не могат да връщат по 20 лева
Пенсионери отказват покупки,  
ако в рестото има двадесетолевки



Силвия ШАТЪРОВА

В истински празник за 
ученици, учители и екипа 
на „Черноморски фар“ се 
превърна церомонията по 
награждаването на отли-
чените в конкурса на изда-
нието „Моят Бургас след 20 
години“.

Десетки деца с усмивки, 
родители и учители при-
състваха на нея и показа-
ха, че могат да мечтаят вър-
ху белия лист, а към това 
добавиха и отношение към 
словото. 

На тържеството присъст-
ваха и наградиха участни-
ците заместник областни-
ят управител Пламен Янев, 
заместник-кметът по кул-
тура, спорт и туризъм на 
Община Бургас - Диана 
Саватева, председателят 
на Общински съвет-Бур-
гас - проф. Севдалина 
Турманова, началникът 
на РУО-Бургас - Петя 
Петрова.

Благодарим на учители-
те, които развиват и на-
сърчават децата да пи-
шат. Благодарим на всич-

ки бургаски училища, кои-
то се включиха и изпрати-
ха творби. Близо два месе-

ца екипът помечта и живя с 
представите на бургаските 
деца за Бургас след 20 го-

дини, когато, се надяваме, 
техният поглед за бъдещето 
да е вече настояще. 

На учениците пожелава-
ме да мечтаят, но и да ра-
ботят, за да се сбъднат тех-
ните мечти, на управлява-
щите на града - да прочетат 
техните мечти и те да рабо-
тят за тях.

Благодарим на Община 
Бургас и ИК „Знаци“, на 
Българо-италиански център 
„Да Винчи“, които осигури-
ха наградите, а на ученици-
те, спечелили - приятен час 
по литература в известна 
бургаска дестинация.
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Бургаските деца и техните мечти, 

Дона МИТЕВА

Християна Германова е 
ученичка в единадесети 
„е“ клас на Профилирана 
гимназия за чужди езици 
„Васил Левски“.

Тя бе отличена с Първо 
място в литературния 
конкурс „Моят Бургас 
след 20 години“ за разка-
за „Въдица на времето“. 
Нейната награда – кни-
га на Румяна Емануилиду, 
грамота и ваучер за по-
сещение на остров Света 
Анастасия бяха връчени от 
Диана Саватева, зам.- кмет 
на община Бургас.

Младата авторка споде-
ли, че пише само тогава, 
когато „темата я грабне“. 
Плановете й са да остане в 
родния Бургас и след като 
завърши средното си об-
разование. „Искам да ста-
на детски лекар, и то он-
колог – да помагам на бо-
лните дечица. Смятам да 
кандидатствам в Бургас в 
Медицинския факултет на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“. Но пък чо-
век трябва да има и план Б, 
ако не се случи да стана ле-
кар, мисля да стана адво-
кат или журналист“, споде-
ли плановете си Християна, 
подчертавайки, че иска да 
живее и учи в България и по 
възможност в Бургас.

Това, че се подготвя 

усилено в различни по-
соки потвърди и проф. 
Севдалина Турманова, ко-
ято сподели, че познава 
Християна от състезания 
по химия и изрази възхи-
щението си от упоритост-

та и разностранния талант 
на ученичката. 

„Надявам се, моята сме-
лост да пиша да е вдъхно-
вение за други ученици от 
нашата гимназия“, казва 
Християна.

Носителката на първа награда 
в конкурса „Моят Бургас след 20 години“ 

мечтае да стане детски лекар

Първа възрастова група -  
1-4 клас

Първа награда:
Живко Тодоров, 3 б клас, ОУ „Любен 

Каравелов“ - Бургас

Втора награда:
Анислава Касърова, 4 клас, ОУ „Ал. Г. - 

Коджакафалията“

Трета награда:
1. Габриела Йоргова, 8 г., ОУ „Климент 

Охридски“ - Бургас
2. Мая Ненкова, 4 а клас „Св. св. Кирил 

и Методий“ - Бургас

Поощрителни награди:
1. Самуил Петров, 10 г., ОУ „Васил 

Априлов“ – Бургас 
2. Димитър Манолов, 3 е клас, ОУ „Елин 

Пелин“ - Бургас
3. Анна Кулева, 10 години, НБУ „Михаил 

Лъкатник“ - Бургас
4. Александра Атанасова, 3 в клас, ОУ 

„Елин Пелин“ - Бургас
5. Яра Анурова, 10 г., НУМСИ „Проф. 

Панчо Владигеров“

Втора възрастова група - 
5-8 клас

Първа награда:
Деница Георгиева, 7 а клас, ОУ „Елин 

Пелин“ - Бургас

Втора награда:
Теодора Златева, 7 д клас, ОУ „Елин 

Пелин“ - Бургас

Трета награда:
1. Ангел Пенчев, 12 г., ОУ „Елин Пелин“ 

- Бургас
2. Виктор Марков, 5 е клас, ОУ „Елин 

Пелин“ - Бургас

Поощрителна награда:
Мария М. Ангелова, 5 клас, ОБУ „Св. св. 

Кирил и Методий“ - село Априлово, общи-
на Горна Малина 

Трета възрастова група -  
9-12 клас

Първа награда:
1. Християна Германова, ПГЧЕ „Васил 

Левски“ - Бургас 

Втора награда: 
Преслава Стоянова, АЕГ „Гео Милев“ - 

Бургас 

Трета награда:
1.Анелия Иванова, Търговска гимназия 

Бургас
2. Красимира Тодорова Стойкова, ПГТ 

„Проф. д-р Асен Златаров“ - Бургас 

Поощрителни награди:
Силвия Кирова, Търговска гимназия - 

Бургас
Кениа Гюнер Сюлейман, 8 а клас на ПГТ 

„Проф. д-р Асен Златаров“

Колективни награди  
за участие: 

Първата колективна награда - Ваучер 
за любима бургаска дестинация получава 
4 б клас на ОУ „П. Яворов“ с ръководител 
г-жа Цветелина Апостолова

Втората награда във втора възрасто-
ва група получава 7 в клас на ОУ „Елин 
Пелин“ с учител по литература г-жа Станка 
Кирязова

Третата колективна награда отива при 
ПГТ „Проф. д-р Асен Златаров“ - 8 ж клас 

Всички участници ще получат гра-
моти в редакцията на „Черноморски 
фар“в удобно за тях време всеки дел-
ничен ден.

Техните творби ще бъдат публику-
вани във вестника и в онлайн изда-
нието. 

„Черноморски фар“ благодари на 
Община Бургас, ИК „Знаци“, Българо-
италиански център „Да Винчи“ и РБ „П. 
Яворов“!

на
 д

ен
я

Те
м

а

Пламен Янев изказа 
благодарност към ор-
ганизаторите на лите-
ратурния конкурс. А 
на участниците каза: 
„Мечтите са в основа-
та на развитието на 
обществото. И ние не 
трябва да спираме да 
мечтаем. В мечтите на 
децата можем да ви-
дим това, което въз-
растните пропускат“.

Той пожела на подра-
стващите да бъдат част 
от осъществяването на 
своите мечти.

НАгРАДЕНИ 

Заместник областният управител Пламен Янев връ-
чи наградата на Живко Тодоров - 1 място в Първа въз-
растова група

Заместник-кметът Диана Саватева удостои най-
добрата в Трета възрастова група - Християна 
Германова

Всички наградени от първото издание на конкурса 
с официални гости и екипът на вестника
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показани на страниците на „Черноморски фар“

георги РУСИНОВ

Заместник-кметът на 
община Бургас Диана 
Саватева бе сред офици-
алните гости на церемони-
ята по награждаването на 
победителите от литератур-
ния ни конкурс. Тя връчи 
наградите в една от трите 
възрастови групи. 

„Искам да поздравя ко-
легите от „Черноморски 
фар“ за великолепната 
идея, защото това е едно 
предизвикателство, което 
отключва въображението. 
На Вас всички, които сте 
участвали, искам да кажа 
– не можете да си предста-
вите колко бързо минават 
двайсет години. Така как-
то си фантазирате за неща 
в стил „Аватар“, поздравя-
вам ви за това въображе-
ние, защото в технологиите 
нещата вървят с друго тем-
по и няма да се учудя, ако 
наистина след двайсет го-
дини се придвижваме с ле-
тящи обекти“, каза тя пред 
публиката.

Саватева отправи инте-
ресно предложение към 
участниците от конкурса:

„Всичко това, което сте 
написали – сложете си го 
в една рамка и си го ока-
чете на стената. И от вре-

ме на време го препрочи-
тайте. А след двайсет годи-
ни го прочетете на децата 
си. Голяма част от вас вече 
сигурно ще имат семейства 
и ще ви бъде интересно да 
видите какво сте мислили 
и мечтали преди двайсет 
години. Предполагам, че 
колегите от „Черноморски 
фар“ вече са предвидили 
всичко създадено в този 
конкурс да го съхранят и 
то да има свой живот през 
следващите години“, про-

дължи тя.
Тя поздрави всички учас-

тници от името на кмета 
Димитър Николов. 

„Аз ще му предам ваши-
те мечти и фантазии, за-
щото една част от нещата 
се случват с много работа. 
Както казах на една сре-
ща с други творци – тряб-
ват средства, работа, сред-
ства и пак много работа. 
Нека вие сбъднете част от 
тези мечти“, завърши за-
местник-кметът.

Диана Саватева: Закачете 
творбите на стената и ги 
покажете на децата си

Ето какво написаха жури и 
официални гости за конкурса:

Началникът на РУО – Бургас Петя Петрова на-
гради Деница Георгиева от 7 клас

Събина от „Морски песъчин-
ки“ поздрави присъстващите с 
песен за Бургас

Мина награждаването от конкурса „Моят 
Бургас след 20 години“, организиран от вестник 
„Черноморски фар“, в който имах малко участие 
като част от журито. Децата бяха пуснали на сво-
бода фантазията си, представяха си как се прид-
вижваме с летящи коли, пътуваме във времето, слизаме в подводен аквариум под Моста. 
Имаше и участник, който изглежда толкова обича настоящето, че си представя Бургас 
почти непроменен след 20 години. Имаше и антиутопии за война, за задълбочаващата 
се липса на комуникация между хората. Та да внимаваме в картинката. След 20 годи-
ни - среща, за да видим какво се е сбъднало и кой е бил визионер.

Елена Стойчева - член на журито:

Хайде на среща след 
20 години - да видим 
кой е бил визионер 

100-годишният областен вестник 
"Черноморски фар" попита бургаските деца 
за какъв град мечтаят. Имах възможност-
та като член на журито да надникна в тези 
зареждащи писания на децата. Първо се 
пробудиха спомените, когато като ученици 
ни бяха питали нас - какъв ще е животът 
в 21 век и всички смятахме, че тогава ще 
ходим свободно до Луната. Очевидно сме 
го вярвали, защото в началото на 21 век 
се чувствах много разочарована от раз-
битите ни мечти, без да си давам сметка, 
че това е зависело в известен смисъл и от 
нас самите, макар и в по-зряла възраст. 
Дано и сега не разочароваме децата си. 
Защото те си представят много красиви 
неща, свързани с развити технологии, но 
и с много опазена природна среда. 

Та сега децата си представят, че след 20 
години Бургас няма да има накъде да рас-

те, значи трябва да се живее и по вода, и 
под морското ниво, и във въздуха или поне 
така да се придвижват хората. Че ще има 
бързоходни обувки, магически площадки и 
летящи в небето роботи и други съоръже-
ния. Не знам дали децата, особено по-го-
лемите, си дават сметка, че след 20 години 
всичко, което си представят, ще бъде в тех-
ните ръце, ако можеха да го осъществят. А 
може би пък те ще могат, кой знае...

И все пак на мен ми станаха любими 
тези съчинения на децата, които си пред-
ставяха, че ще учат на пясъка, седнали 
върху корали, ще смятат с мидички и ще 
пишат с малки червени корали. Или пък 
тези, които мечтаят, когато не са се на-
спали, чиновете да се превръщат в лег-
ла; да има и роботи, които да им носят 
тежките раници. А също и да се разда-
ват свободно поучителни бонбони - тога-
ва няма да има неприятни стълкновения - 
ти просто изяждаш бонбона, заспиваш и 
сънуваш поуката. 

Или пък тези, които предлагат за роди-
телите да има пейки до морето (то такива 
вече има), но да им се предлагат и безплат-
но чай, вода и бисквити с шоколад. 

И да има места, където да можем да се 
скрием от дъжд и гръмотевици (милите, те 
дори не допускат, че би могло да се на-
лага да се крием и от други заплахи, не-
природни). А едно от децата е написало, 
че след 20 години няма да има страх!!!, 
„защото в този град нищо лошо няма да 
се случва!“ 

Как да не мечтаеш за такъв град, дори 
вече го сънувах!

Благодаря, „Черноморски фар“!

Прекрасна инициа-
тива на изданието с 
над 100-годишна исто-
рия "Черноморски фар" - 
литературен конкурс на 
тема „Моят Бургас след 
20 години“, в който мно-
го ученици от бургаските 
училища взеха участие 
със свои есета.

Наградите бяха разпре-
делени в три възрастови 
групи, има и поощрител-
ни, и групови. Екипът и 
журито се затрудниха из-
ключително много с оце-
няването на творбите, ко-
ето е атестат за доброто 
образование в града и за 
богатото въображение, 
с което децата си пред-
ставят родния град след 
20 години. Благодаря 
на целия екип, воден от 
Силвия Шатърова, за 
вярната посока, за дове-
рието и партньорството с 
Общински съвет Бургас!

Проф. Севдалина Турманова: 

Прекрасна инициатива на изданието

Председателят на Общински съвет-Бургас връчи колек-
тивните награди. На снимката ученик от 8 ж клас и учи-
телят по литература в ПГТ „Проф. д-р Асен Златаров“-
Нейко Решовски

Приветствие от заместник кмета Диана Саватева (вдясно) и от главния редак-
тор на вестника Силвия Шатърова

Румяна Емануилиду - издател на 
ИК „Знаци“, член на журито:

И аз замечтах за град, 
в който няма страх
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Съветници питат, 
администрацията отговаря

Максим МОМЧИЛОВ 

Кой е последният консул 
на Несебър може да устано-
вите, ако проверите насто-
ящите почетните консули в 
Несебър, респективно в Бур-
гас. Има един официален 
списък, по който можете да 
се ориентирате по азбучен 
ред. 

След като почетните кон-
сули в Несебър бяха акреди-
тирани: Красимир Антонов 
за Афганистан и Пламен 
Копчев за Косово, прави-
телството на Полша заяви 
съгласието си за откриване-
то на почетно консулство в 
Несебър с консулски окръг, 
обхващащ територията на 
общините Бургас, Варна и 
Добрич, за почетен консул 
бе обявена Лидия Барбара 
Пиетшик – Вангелова. 

„Почетното консулство на 
Република Полша в Несебър 
се намира на ул. "Младост" 
62, Несебър. Тогава на цере-
монията присъстваха Кши-
щоф Краевски - посланик на 
Република Полша в Републи-
ка България, Тодор Стоянов 
- заместник-министър на 
външните работи на Репу-
блика България, както и 
представители на местните 
власти. 

По-рано за почетен кон-
сул на Косово бе акредити-
ран Пламен Копчев. Откри-
ването на почетното консул-
ство за Полша в Несебър ве-
че допринася за стимулира-
нето на българо-полските от-
ношения, които през послед-
ните години се развиват ди-
намично във всички сфери 
на обществения ни живот.

По азбучен ред почетните 
консули са: Атанас Попов - 
за Беларус в Бургас, Динко 
Динев за Грузия в Бургас, 
Димитър Караненов за Ук-
райна в Бургас, Евгения По-
песку - за Румъния в Бургас, 
Красимир Антонов за Афга-
нистан в Несебър, Лидия 
Барбара Пиетшик-Вангело-
ва – Полша, Йосиф Спиридо-
нов - за Южна Корея в Бур-
гас, Орлин Мандов - за Из-
раел в Бургас, Петко Руси-
нов - за Естония в Бургас, 
Пламен Копчев за Косово в 
Несебър, Тонко Фотев за Ру-
сия, Радостина Иванова-Ми-
шинева - за Австрия в Бур-
гас. 

До смъртта си на 04.11.2013, 
Младен Мутафчийски бе и 
почетен консул за Сан Ма-
рино. 

Почетното консулство е и 
символ на статут, освен че 
се ползва с голяма част от 
привилегиите и улесненията 
на щатната дипломатическа 
служба. Интересът към по-
четното консулство е много 
логичен: лицата, които полз-
ват този статут, и ръководе-
ните от тях канцеларии се 
ползват от улесненията, при-
вилегиите и имунитетите, 
предвидени във Виенската 
конвенция за консулските 
отношения. Консулските по-
мещения са неприкоснове-
ни. Органите на приемащата 
държава могат да влизат в 
тази част на консулските по-
мещения, която се използва 
изключително за работа на 
консулството, само със съ-
гласие на шефа на консул-
ството. В изброените дотук 
случаи - помещенията всъщ-
ност са официални офиси на 
фирмите или жилищата на 
почетните консули. 

Консулските помещения 
се освобождават от всякак-
ви държавни, районни и об-
щински данъци и такси, с из-

ключение на тези, събирани 
като възнаграждение за ока-
зани конкретни услуги. 

Консулският архив и доку-
менти са неприкосновени по 
всяко време и независимо 

от мястото, където се нами-
рат. Консулската поща също 
не може да бъде отваряна 
или задържана освен при 
"сериозни основания да 

предполагат, че пощата съ-
държа нещо друго освен ко-
респонденцията", свързана 
със службата. 

Приемащата държава оси-

гурява на всички членове на 
консулството свобода на 
движение и пътуване на ней-
на територия. Консулските 
длъжностни лица могат сво-

бодно да влизат във връзка 
с гражданите на изпраща-
щата държава и да ги посе-
щават. 

Почетното консулство не 
пречи на титуляря да про-
дължи с търговската си дей-
ност, което не би могъл да 
прави, ако заемаше профе-
сионална дипломатическа 
длъжност. 

Всички предложения за 
назначаване на почетни кон-
сули в България се докла-
дват на Министерски съвет 
от министъра на външните 
работи, а за да бъде одо-
брен, кандидатът трябва да 
бъде предложен от властите 
на съответната държава. 

Почетните консули са хо-
рата, които би трябвало да 
работят за развитието на 
търговските, икономически-
те, културните и научните от-
ношения между Република 
България и съответните й 
партньори. 
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ОбщинИ
Кой е последният  
почетен консул в Несебър?

Атанас Попов

Евгения Попеску Тонко Фотев
Радостина Ива-

нова-МишиневаПламен КопчевЙосиф Спиридонов Красимир Антонов

Динко Динев Орлин Мандов Петко РусиновДимитър Караненов
Лидия Барбара 

Пиетшик-Вангелова

ДО рОДители на ученици От ПГче „Васил леВски“
ГражДани и ОбщестВеници на Гр. бурГас

П О к а н а
За свикване на учредително събрание за учредяване на 

училищно настоятелство при ПГче „Васил леВски“ - бурГас

На основание чл. 307, ал.1 от ЗПУО, директорът на ПГЧЕ „ВАСИЛ 
ЛЕВСКИ“ – БУРГАС свиква общо събрание за учредяване на сдру-
жение 

„Училищно настоятелство при ПГЧЕ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ“ – БУР-
ГАС“, при следния дневен ред:

1. Вземане на решение за учредяване на „Училищно настоятел-
ство при ПГЧЕ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ“ – БУРГАС“, 

2. Приемане на устава на сдружението
3. Избиране на управителни органи на сдружението
4. Организационни въпроси. Разни

Учредителното събрание ще се проведе на 13.02.2023 година 
(ПОнеДелник), в 19.00 часа, в учителската стая на ПГЧЕ „ВАСИЛ 
ЛЕВСКИ“ - БУРГАС

С уважение, ВЕСЕЛА ИВАНОВА
ДИРЕКТОР на ПГЧЕ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ“ - БУРГАС

Община руен ОбЯВЯВа:

Открита повторна тръжна процедура за провеждане на публични 
търгове  с явно наддаване с фактическо провеждане на 10.02.2023 
год. за продажба на  недвижим  имот – частна общинска 
собственост,с характеристики и първоначална тръжна продажна це-
на, както следва: 

№ идентификатор населено 
място

Местност Площ на 
имота 
(дка) ка

те
-

го
ри

я нтП аОс час 
на про-
веждане 

Първоначална 
тръжна продажна 

цена /лв

30% от ПтПц 
(депозит)
лв

4 63224.63.29 Руен Край село 0,176 4 За друг вид 
застрояване

7044 9.20 337,90 101,37

Спечелилият търга да заплати окончателно достигнатата цена в 
търга, дължимите данъци и режийни разноски в касата на Община-
та или по банков път в срок, определен в заповедта по чл. 57, ал.1 
от НПУРОИ .

Внесеният депозит за участие да се прихване от достигнатата 
крайна цена в търга.

Определеният депозит в размер на 30% от началната тръжна 
цена за имота, предмет на съответният търг следва да бъде внесен 
в касата на Общината или по банков път по сметка 
BG72BUIN95613300506178, банков код: BUINBGSF към Алианц 
Банк България АД от желаещите да участват в търга до 16.00 ч. на 
09.02. 2023 г.

Определям срок за подаване на заявления за участие - до 
16ч. на 09.02. 2023 г. в административната сграда на Община 
руен. 

Оглед на имота да се извършва до 16.00ч. на 09.02.2023 г. 
включително след подаване на молба до кмета на Общината.

Обява за насрочения търг да бъде публикувана в един областен 

всекидневник и да се постави на информационното табло в сгра-
дата на Община Руен.

насроченият търг да бъде проведен в стая № 22 на Общин-
ска администрация от нарочна назначена комисия.

Задължителни документи за участие :
1.Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Решение за вписване в 

Търговския регистър/;
3. Удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и ЮЛ;
4. Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. Копие от личната карта за участниците – физически лица;
6. Копие от квитанция за внесен депозит
7. Декларация за предоставяне на лични данни
За справки и контаки : Община руен, тел. 05944/6233- вътр. 
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Откриване на почетно консулство на Република Полша в Несебър през 2018 
г. като част от честванията за Стотната годишнина от установяването на ди-
пломатически отношения между двете държави



В трудното време, в ко-
ето живеем, Община Ай-
тос търси възможности за 
допълнително финанси-
ране за разширяване на 
мрежата от социални ус-
луги в интерес на гражда-
ните. През периода 2019-
2022 г. Общинската адми-
нистрация кандидатства и 
успешно реализира про-
ектите „Патронажна гри-
жа“ и „Патронажна гри-
жа+“. С финансиране по 
тези проекти, до края на 
м.г. Общината предоставя-
ше почасови здравно-со-
циални услуги на общо 240 
нуждаещи се от подкрепа 
граждани. 

В търсене на още въз-
можности, в края на м. но-
ември 2022 г. Общинският 
съвет одобри предложение 
от кмета Васил Едрев Об-
щината да кандидатства по 
нова процедура за директ-
но предоставяне на без-
възмездна финансова по-
мощ "Грижа в дома", за про-
грамен период 2021-2027 по 
ОП "Развитие на човешки-
те ресурси". 

"Проектът ще осигури 
продължаване и надграж-
дане на създадения и до-
бре работещ модел за пре-
доставяне на патронажни 
грижи на хора, които имат 
изключителна нужда от 
подкрепа", мотивира пред-
ложението си кметът. Съ-
ветът единодушно одобри 
идеята и даде картбланш 
на проекта, който има за 
цел да подобри социалния, 
здравния и психологически 
статус на трудносправящи-
те се с ежедневието въз-
растни хора и хора с ув-
реждания.

Грижите ще се предос-
тавят в домашна среда 
от специализиран екип от 
психолози, здравни спе-
циалисти и специалисти 
в областта на социалните 
дейности. Включени са ус-
луги като доставка на хра-
на, хранителни продукти от 
първа необходимост, за-
плащане на сметки, консул-

тации и профилактика на 
здравето. Проектът осигу-
рява обучение за служите-
лите и транспорт на персо-
нала, предоставящ услуги-
те, от и до домовете.  

От началото на 2023 г. 

проектът вече се изпълня-
ва, обявен беше прием на 
потребители на интегрира-
ни здравно-социални услу-
ги в домашна среда, които 
ще се предоставят от Об-
щина Айтос. Жителите на 

града и населените мес-
та, които попадат в риско-
вите групи по проекта мо-
жеха да подават докумен-
ти до 31 януари т.г. Еки-
път вече извършва оценка 
на индивидуалните им по-

требности, за да направи 
подбора.

Общинският център за 
социални и здравни услуги 
- Айтос ще предоставя ус-
лугите за период от 12 ме-
сеца. Съгласно условията 

за кандидатстване, за об-
щина Айтос като конкре-
тен бенефициент са опре-
делени за включване 118 
лица нуждаещи се от под-
крепа.

НП

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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Община Айтос надгражда създадения 
модел за патронажни грижи

Възстановяват градската 
автобусна линия,  

„Айтос Автотранспорт“  
пита айтозлии за маршрута

С идеята и намерението да бъде възстановен град-
ският транспорт в Айтос, и в същото време да е ефек-
тивен, полезен и удобен, общинска фирма "Айтос Авто-
транспорт" ЕООД търси мнението на гражданите! Зато-
ва предлагайте!

Какъв да бъде маршрутът на градската автобусна ли-
ния? (с включени спирки Ж.п. гара - Айтос и Автогара 
– Айтос)

В кои часове е най-удачно да пътуват автобусите по 
градската линия?

Трябва ли движението на автобусите по градската ли-
ния да бъде съобразено с пристигащи влакове? В кои 
часове?

С подкрепата на Община Айтос и с намерението да 
организираме градски транспорт, който да е удобен за 
повече хора, се обръщаме към гражданите с призив да 
участват със свои предложения за определяне на марш-
рута и часовете на движение на автобусите по новата 
градска автобусна линия.

Предложенията можете да изпращате на email: aytos_
avtotransport@abv.bg и на тел. 0558/2 20 10.

„Айтос Автотранспорт“, гр. Айтос, ул „Карагеоргиев-
ско шосе“ №1

6 февруари 2023 г., 10.00 
часа, параклис-костница 
"Св. Димитър"

Общоградско честване 
на 145 години от освобож-
дението на град Айтос:

Заупокойна молитва в па-
мет на загиналите за осво-
бождението на Айтос

Програма, подготвена от 
СУ "Никола Йонков Вапца-
ров" - Айтос

Поднасяне на венци и 
цветя от признателното ай-
тоско гражданство

Шествие и поднасяне на 
венци и цветя пред памет-
ната плоча на освободите-
лите в бившето Логопедич-
но училище. 

Организатори- Община 
Айтос и СУ "Никола Вапца-
ров", Айтос.

Нов социален 
проект

Отбелязваме 145 години от 
освобождението на Айтос на 6 февруари



ОБЯВА
На основание чл. 53 от Наредбата за реда и ус-

ловията за упражняване правата на Община Ай-
тос в търговските дружества с общинско участие 
в капитала,в граждански дружества и сдружения с 
нестопанска цел, „Айтос-Автотранспорт“ЕООД от-
крива процедура за провеждане на публичен търг 
с явно наддаване:

За отдаване под наем за срок от 3 (три) години на 
обособени части от „Автогара“ – гр. Айтос:

1.1. Четири гишета, всяко с площ 4.00 кв.м., с но-
мер 1, 2, 3 и 4, намиращи се в чакалнята на Автогара 
– гр. Айтос, при първоначална месечна цена в раз-
мер на 33.60 лв.( тридесет и три лв.и шестдесет ст.), 
без ДДС за всяко едно поотделно. Депозит за участие 
в процедурата  - 10% от началната тръжна цена без 
ДДС или 3.36лв.(три лв. и тридесет и шест ст.). Стъп-
ка за наддаване 3.00 лв.(три лв) без ДДС;

1.2. Три гишета, всяко с площ 7.60 кв.м., с номе-
ра 5, 7 и 8, намиращи се в чакалнята на Автогара 
– гр. Айтос, при първоначална месечна цена в раз-
мер на 63.84 лв.( шестдесет и три лв. и осемдесет 
и четири ст.), без ДДС за всяко едно поотделно. Де-
позит за участие в процедурата - 10% от началната 
тръжна цена без ДДС или 6.38 лв.(шест лв. и триде-
сет и осем ст.). Стъпка за наддаване 6.00 лв.(шест 
лв) без ДДС;

1.3. Санитарен възел с обща площ 17.85 кв.м., 
намиращ се в сградата на Автогара – гр. Айтос, при 
първоначална обща месечна цена 16.07 лв. (шест-
надесет лв. и седем ст.) без ДДС. Депозит за учас-
тие в процедурата - 10% от началната тръжна цена 
без ДДС или 1.61 лв.(един лв. и шестдесет и една 
ст.). Стъпка за наддаване 1.50 лв. (един лв. и петде-
сет ст.) без ДДС.

1.4. Заведение за хранене с обща площ 45.45 кв.м. 
намиращо се в сградата на Автогара – гр. Айтос, при 
първоначална обща месечна цена 288.18 лв.(двеста 
осемдесет и осем лв. и осемнадесет ст.) без ДДС. 
Депозит за участие в процедурата - 10% от начал-
ната тръжна цена без ДДС или 28.82 лв.(двадесет и 
осем лв. и осемдесет и две ст.). Стъпка за наддава-
не 25.00 лв. (двадесет и пет лв.) без ДДС.

За отдаване под наем за срок от 5 (пет) годи-
ни на:

2.1. Част от сграда с обща площ 209.12 кв.м., на-
ходяща се в УПИ №1626 в кв. 263 от плана на гр. 
Айтос, при първоначална цена 470.00 лв (четиристо-
тин и седемдесет лв.), без ДДС. Депозит за участие 
в процедурата – 10 % от началната тръжна цена без 
ДДС или 47.00 лв.(четиридесет и седем лв.). Стъпка 
за наддаване 45.00 лв. (четиридесет и пет лв.). Имотът 
се отдава под наем за складово помещение.

2.2. Част от сграда с обща площ 139.2 кв.м., нахо-
дяща се в УПИ №1626 в кв. 263 от плана на гр. Ай-
тос, при първоначална цена 315.00 лв (триста и пет-
надесет лв.), без ДДС. Депозит за участие в процеду-
рата – 10 % от началната тръжна цена без ДДС или 
31.50 лв. (тридесет и един лв. и петдесет ст.). Стъп-
ка за наддаване 30.00 лв. (тридесет лв.). Имотът се 
отдава под наем за складово помещение.

2.3. Сграда с обща площ 19.26 кв.м., находяща се 
в УПИ №1626 в кв. 263 от плана на гр. Айтос, при 
първоначална цена 45.00 лв (четиридесет и пет лв.), 
без ДДС. Депозит за участие в процедурата – 10 % 
от началната тръжна цена без ДДС или 4.50 лв. (че-
тири лв. и петдесет ст.). Стъпка за наддаване 4.00 
лв. (четири лв.). Имотът се отдава под наем за скла-
дово помещение.

Търгът ще се проведе на 21.02.2023 г. от 10.00 ч. 
в малката заседателна зала на Община Айтос, а при 
един кандидат -  на 21.02.2023 г. от 12:00 ч. в мал-
ката заседателна зала на Община Айтос, съгл. чл. 75, 
ал.2 от  Наредбата за реда и условията за упражня-
ване правата на Община Айтос в търговските друже-
ства с общинско участие в капитала, в граждански 
дружества и сдружения с нестопанска цел.

Тръжната документация е на стойност 40 лв. (че-
тиридесет лв.) без ДДС, която се закупува до 16.00 
ч. на 20.02.2023 г. от касата на „Айтос – Автотранс-
порт“ ЕООД.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 20 10 
или в „Айтос-Автотранспорт“ЕООД.

Инж. Койчо Пенчев
Управител на „Айтос – Автотранспорт“ ЕООД 

ТД „Чудни скали” гр.Айтос
ОБЯВА

На основание на Решение на УС на ТД „Чудни 
скали" гр.Айтос, проведено на  10.01.2023г., ТД 
„Чудни скали” гр.Айтос обявява процедура за от-
даване под наем на хижа „Здравец“, с идентифи-
катор 72727.12.42.1 по КК, находяща се в мест-
ността „Къркътлъка“, над село Тополица, община 
Айтос, област Бургас:

Срокът за подаване на заявленията е 06.03.2023 
г.

На заитересованите ще се осигури предварите-
лен оглед на обекта. Уговаряне за оглед може да 
се направи на телефон: 0889 535808.

Желаещите да стопанисват и управляват хижа-
та, трябва да отговарят на следните критерии, и 
да и да направят своите предложения по следни-
те критерии: 

I. ДОПУСТИМОСТ:
1. Съдебна регистрация в Търговския регистър на 

кандидатстващата фирма./за юридическите лица/
2. Да не са в процедура по ликвидация или не-

състоятелност./за юридическите лица/.
3. Удостоверение за липса на задължения към 

НАП.
4. Кандидатът да е запознат с Правилника за въ-

трешния ред в туристическите обекти на БТС (ПВР-
ТО), който може да се намери в сайта на БТС.

II. СРОК:
Максималният срок за отдаване под наем е опре-

делен на 3 /три/ години, като наемодателят запазва 
възможността да продължи договора за наем.

III. ИЗИСКВАНИЯ:
1.Инвестиционно предложение, съдържащо  как-

то следва:
1.1.Технико-инвестиционен  план  за изпълнение 

на действията по реконструкция и модернизация на 
сградния  фонд и количествено-стойностна сметка 
по видове строително-ремонтни работи;

1.2.График за изпълнение на инвестиционната 
програма със стойности по години;

1.3.Инвестиционното предложение  трябва  изця-
ло да бъде съобразено с функционирането и разви-
тието на обекта по предназначение (Хижа). 

2. Предложение за месечен наем:
2.1. Базисен месечен наем (БМН) е подлежаща-

та на ежемесечно плащане сума, която е в размер 
на ..................... /......................../ лева без вклю-
чен ДДС.

2.2. За всяка година, следваща годината на 
сключване на настоящия договор, БМН се актуали-
зира с официално обявения индекс на инфлация, 
обявен от Националния статистически институт или 
с предложен от кандидата процент. Ако определе-
ната по този начин цена е по-ниска от първоначал-
ната, размерът на БМН не се променя.

3. Предложена програма за спортно-туристи-
ческа дейност с подробно описание на дейности-
те  и съобразена с годишния календар на ТД „Чуд-
ни скали”

 IV. ОЦЕНКА И КЛАСИРАНЕ
До оценка на предложенията ще бъдат допускани 

кандидати, представили всички изискуеми докумен-
ти и отговарящи на горните критерии.

Предложенията ще бъдат оценявани, както след-
ва:

Предложена инвестиционна програма – 100 точ-
ки за най-високата стойност, 60 т. за втората и 20 
т. за третата;

Предложена наемна цена  и годишна индексация 
в проценти– 70 точки за най-високата стойност, 40 
т. за втората, 10 т. за третата;

Предложена програма за спортно-туристическа 
дейност с подробно описание на дейностите в го-
дишния календар – 30 точки за най-високата стой-
ност (брой мероприятия, брой участници), 20 т. за 
втората, 10 т. за третата;

Кандидатът притежаващ доказан опит в стопанис-
ването и управлението на туристически обекти полу-
чава съответно според опита 30 точки за най-висо-
ката стойност 20 т. за втората, 10 т. за третата.

 Желаещите да стопанисват и управляват горе-
посочения обект, да внесат в офиса на дружество-
то на адрес гр.Айтос ул.Станционна” № 35а  не по-
късно от 16,00 ч. на 06.03.2023 г. или лично на се-
кретаря, на телефон 0889 53 58 08, запечатан плик, 
съдържащ следните документи:  документи по до-
пустимост, инвестиционно предложение, предло-
жение за наем и програма за спортно –туристи-
ческа дейност 

В 7 - дневен срок от приключването на проце-
дурата, на заседание на Управителния съвет, ще 
бъдат отворени и оценени предложенията. За по-
бедител ще бъде обявен кандидатът, събрал най-
много точки.

За втори път младият пи-
сател Боян Боев гостува на 
иновативното СУ „Нико-
ла Вапцаров“ - Айтос, по 
покана на клуб „Училищ-
ни медии“ с ръководител 
Весела Захариева. Пово-
дът за литературната сре-
ща беше представянето на 
новите му две книги – ро-
манът „Последна молит-
ва“ и сборникът с разкази 
„Двайсет гроша“. 

Лиляна Тангарджиева, 
учител по български език и 
литература, и Весела Заха-
риева, учител по английски 
език, имаха удоволствието 
да представят младия ав-
тор на вапцаровци. Сре-
щата започна емоционал-
но - с музикално изпълне-
ние на ученици от IIб клас, 
с класен ръководител Таня 
Миткова и учител в ЦОУД 
Радка Янева. 

По интересен начин бяха 
представени и две от глав-
ните героини от романа 
„Последна молитва“ – сес-
трите Калина и Бисера. В 
техните образи се превъ-
плътиха артистичните вто-
рокласнички Дая Белчева 

и Моника Маринчева. А 
изпълнението на песента, 
посветена на Васил Лев-
ски - „Кажи ми, горо“, раз-
вълнува присъстващите и 
накара залата да притаи 
дъх. Лиляна Тангарджие-
ва запозна аудиторията с 
биографията на твореца. 
Припомни, че той гостува 

за втори път в училището, 
след представянето на де-
бютната си книга „Сайби-
евата невеста“. Още тога-
ва Боян Боев си спечели 
много читатели и приятели 
сред учениците и учители-
те, които бяха пленени от 
стила му на писане. 

Срещата премина в не-

принуден разговор, та-
лантливият писател разка-
за любопитни факти, свър-
зани с персонажите и сю-
жета на романа „Послед-
на молитва“. Сподели и за 
новото начинание, с кое-
то се е захванал –курсо-
ве по творческо писане. 
Отговори на безбройните 
въпроси, които му задава-
ха учениците. Накрая раз-
даде автографи на най-ве-
рните си почитатели, а сре-
щата завърши с обещание 
за ново гостуване.

Клуб „Училищни медии“ 
благодари на Владимир 
Стойчев, ученик от VIIIб 
клас, който изработи ре-
кламния плакат за среща-
та. Благодарности и към 
момичетата от формация 
„Българче“ и клуб „Млади 
Възрожденци“, които със 
своите изпълнения ни пре-
несоха в епохата на Въз-
раждането.

Текст и снимки: Клуб 
„Училищни медии“

Bottom of Form

Айтоската 2021-ва на страниците 
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„АЙТОС - АВТОТРАНСПОРТ” ЕООД
ЕИК 812108739, ДДС № BG812108739

АДРЕС: ГР.АЙТОС, УЛ. „КАРАГЕОРГИЕВСКО ШОСЕ”, № 1,
ТЕЛ: 0558/ 2 20 10, E-MAIL: aytos_avtotransport@abv.bg

Знаете го Дамян Тодоров 
- айтозлията, който спаси 
бебето Антония Намерена, 
или по-точно - откри го из-
оставено пред пътната вра-
та на дома си през м. ав-
густ м.г. Младият мъж, кой-
то докато чакаше полиция-
та, сложи над главата на бе-
бето чадър, да го опази от 
слънцето...

Срещаме Дамян в края на 
януари т.г., точно пет месе-
ца след случката, и естест-
вено, темата, която подхва-
щаме, е за малката госпо-
жица Неизвестна. 41-годиш-
ният мъж казва, че още го 
търсят медии и кандидат-
осиновители, и призна, че 
живо се интересува от съд-
бата на момиченцето. Но и 

досега не се знаело кой го 
е захвърлил в горещия ав-
густовски ден, тъкмо пред 
неговата порта. "Има мно-
го изоставени къщи наоко-
ло, защо точно пред наша-
та?" пита се Дамян. И дали 
нависоко каченото българ-
ско знаме в двора му не е 
една от причините за тай-
ната надежда на майката, 
че изоставя детето си в си-
гурни ръце?! Жената, която 
е накърмила бебето, преди 
да го захвърли...

Пет месеца по-късно би-
ологичната майка все още 
не е открита, въпреки дейст-
вията на полицията. Малка-
та Антония и до днес носи 
името, дадено й в бургаска-
та болница.

Настанена е в приемно 
семейство, а растежът й в 
домашна среда зорко се 
наблюдавал от социалната 
служба. След изтичане на 
определения в закона срок, 
Антония може да бъде оси-
новена. С друго име, разби-
ра се, радва се Дамян.

Вярва, че Антония е роде-
на с късмет и се надява да 
не загуби връзка с нея, но 
това, разбира се, ще зависи 
от новото й семейство.

Случката с намереното 
бебе е едно от най-неверо-
ятните събития в живота му 
- никога няма да го забрави. 
И приема намирането на Ан-
тония като добър знак - вяр-
ва, че детето ще има топъл 
дом и добро бъдеще.

За Дамян и госпожица Намерена - 
пет месеца по-късно

Дамян Тодоров

Според приятели, Дамян е 
изключително честен и отгово-
рен човек, и бебето не е оставе-
но случайно пред дома му
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Писателят Боян Боев с „Последна молитва“ при вапцаровци

Боян Боев пред учениците, с преподавателите  
Лиляна Тангарджиева и Весела Захариева



В изпълнение на Наредбата 
за реда за придобиване, упра-
вление и разпореждане с об-
щинско имущество, на 26 яну-
ари, кметът Васил Едрев пре-
достави на Общинския съвет 
отчет за състоянието на об-
щинската собственост за 2022 
г. - по видове категории обек-
ти. Отчетът съдържа пълното 
наименование на обектите об-
щинска собственост, наемате-
ли/ползватели, определени с 
решение на ОбС, срок на до-
говорите за наем, както и по-
стъпилите средства в общин-
ския бюджет от управление-
то на имотите общинска соб-
ственост. 

Точно преди година, на 
27.01.2022 г. Общински съвет-
Айтос прие Годишна програма 
за управление и разпореждане 
с имотите - общинска собстве-
ност през 2022 година. Програ-
мата съдържа прогноза за оч-
акваните приходи и разходи, 
свързани с придобиването, уп-

равлението и разпореждането 
с имоти - общинска собстве-
ност, имотите които Общината 
има намерение да придобие в 
собственост, или да дари, как-
то и имотите от първостепен-
но значение. Отчетът-анализ 

на кмета пред Съвета беше на 
база изпълнението на програ-
мата, през периода м. януари 
- м. декември 2022 г. 

Отчетът на градоначалника 
за извършените разпоредител-
ни сделки с общинско имуще-

ство сочи 47 бр. продажби на 
имоти-земеделски земи в зо-
ните за земеделско ползване, 
на стойност 17 4787,10 лв., 3 бр. 
продажби в зоните за земедел-
ско ползване по чл.35, ал.3 от 
ЗОС, на стойност 12 685,00 лв., 
8 бр. продажби на терени в ре-
гулация на стойност 159 768,00 
лв., 29 бр. продажби в регула-
ция по чл.36 от ЗОС, на стой-
ност 36 523,00лв., една продаж-
ба в регулация по чл.35, ал.3 
от ЗОС, на стойност 12 610,85 
лв. и една - учредено пра-
во на пристрояване, на стой-
ност 9830,00 лв. Приходите от 
продажби за периода м. яну-
ари - м. декември 2022 г. са 
на обща стойност 406 203,95 
лв. при прогноза за очаква-
ни приходи към 31.12.2022 г. – 
190 000,00 лв. 

През периода действат 54 
броя договори за наем на об-
щински нежилищни имоти в 
регулация. В Годишната про-
грама за управление и раз-
пореждане с имотите общин-
ска собственост – 2022 г. са 
предвидени приходи от отда-
ване под наем на нежилищ-
ни имоти в регулация в раз-
мер на 115 500,00 лв., а реа-
лизираните приходи са в раз-
мер на 107 046,70 лв., изпъл-
нение 93%. 

Общински имоти, или части 
от тях са отдадени безвъзмезд-
но, по силата на 40 броя дейст-
ващи договори на спортни клу-
бове, организации на бюджет-
на издръжка и организации с 
общественополезна дейност, 
пише още в отчета. 

През периода действат 35 
договора за наем на общин-
ски жилища. В Годишната про-
грама – 2022 г. са предвидени 
приходи от наем на общински 
жилищни имоти, в размер на 

13 500,00 лв. До 31.12.2022 г. са 
реализирани приходи в раз-
мер на 13 581,77 лв., изпълне-
ние 101%. 

Предвидени в програмата 
са 122 500,00 лв. от наем/арен-
да на земеделска земя и 60 000 
лв. от наем за ползване на па-
сища и мери. От началото на 
м.г. са реализирани приходи 
от наем/аренда на общински 
имоти извън регулация – земе-
делски земи, пасища и мери на 
обща стойност 212 522,96 лв., в 
това число:

 училищни земеделски земи 
– 117 756,17 лв. при заложени в 
програмата 107 000,00 лв.;

общински земеделски земи 
– 16 398,94 лв. при очакван ре-
зултат 15 500,00 лв.;

пасища и мери – 78 367,85 лв. 
при прогноза 60 000,00 лв.

Постъпили като приход в об-
щината са 79 939,74 лв. от на-
еми по сключени договори за 
ползване на полски пътища и 
канали, при очаквани в края на 
2022 г. – 60 000,00 лв.

От 21 броя язовири - публич-
на общинска собственост, за 8 
са сключени договори за кон-
цесия, в т.ч. един - прекратен 
на 23.04.2022 г., 5 са отдадени 
под наем, в т.ч. 3 са прекрате-
ни на 01.09.2022г., и за един е 
възложено управлението на 
рибните ресурси. При очаква-
ни приходи от концесии вър-
ху язовири за 2022 г. в размер 
на 17 000,00 лв. са реализи-
рани 17 063,95 лв. Приходите 
от наем на язовири са в раз-
мер на 313,23 лв., при прогно-
за 700,00 лв. 

Приходите от концесия на 
изграденото в УПИ ІV, кв.21 по 
плана на гр. Айтос спортно съо-
ръжение са в размер на 1670,40 
лв. при заложени по програма 
1600,00 лв. По схемата на мес-

тата за поставяне на премест-
ваеми обекти за търговия и 
други обслужващи дейности на 
закрито, са сключени 24 броя 
договори за наем, 6 от които 
са прекратени по взаимно съ-
гласие на 31.10.2022 г. Реализи-
рани са приходи от премества-
еми съоръжения на стойност 
29 926,80 лв. при годишна прог-
ноза 25 000,00 лв.

В програмата са предвиде-
ни приходи от такси от пазари 
на стойност 30 000,00 лв., в т.ч. 
10 000,00 лв. - от Промишлен па-
зар и 20 000,00 лв. - от Коопе-
ративен пазар. Към края на го-
дината са отчетени приходи съ-
ответно  26 119,80 лв. - от Про-
мишления пазар и 19 261,80 лв. 
- от Кооперативния пазар.  

Постъпилите средства от 
такси за рекламно-информа-
ционни елементи са 7095,05 лв. 
Приходите от такси за ползва-
не на терени (маси, търговия на 
открито и др.) са 34 213,62лв. 

За периода са направени 
разходи, свързани с придоби-
ването, управлението и раз-
пореждането с имоти - общин-
ска собственост за техниче-
ска поддръжка на язовирите -  
34 920,00 лв. Скици, удостове-
рения, разделяне, обединява-
не, заснемане, трасиране на 
имоти -1200,00 лв. Дезинфек-
ция, дезинсекция, дератиза-
ция - 3010,40 лв. Възнагражде-
ния на оценители на общински 
имоти - 7270,00 лв. Възнаграж-
дения за оператор на язовир-
ните стени – 11 000,00 лв. Раз-
ходи за външни услуги, матери-
али и текущ ремонт на общин-
ски имоти - 3500,00 лв.

Предвидените разходи за 
2022 г., свързани с придобива-
не, управление и разпорежда-
не с имоти - общинска собстве-
ност са 136 000 лв.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Кметът се отчете, ОбС каза единодушно „за“ 

стопанисването на общинските имоти през 2022 г.

Първомартенската обредност заема ва-
жно място в годишния зимен цикъл - с нея 
се отбелязва преходът от зимата към про-
летта. Преплитането на белия и червения 
конец е стар народен обичай, носещ вяра 
в утрешния ден и станал символ на здра-
ве, благополучие и успех.

Традиционният конкурс на НЧ "Васил 
Левски 1869" ще се проведе в катего- 
риите:

- МАРТЕНИЦИ ЗА ЗАКИЧВАНЕ
- ГРИВНИ
- ПАНА
В конкурса могат да участват деца от 1 

– 4 клас от община Айтос.
Журито ще оценява детските творби 

по критериите ДОСТОВЕРНОСТ, ХУДО-
ЖЕСТВЕНА СТОЙНОСТ И ОРИГИНАЛ-

НОСТ. Така, че задействайте въображе-
нието си и направете нещо невиждано до-
сега, и все пак традиционно.

Всяка творба трябва да бъде придруже-
на от следната информация:

Трите имена и възраст на автора, учеб-
но заведение и телефон за връзка.

Мартениците трябва да бъдат предста-
вени в читалището до 20.02.2023 г.

Експонатите не се връщат.
Най-добрите модели ще бъдат награде-

ни и експонирани в изложба във фоайето 
на читалището.

За допълнителна информация:
Тел. 0558 22723; 0879168013 – Цве-

телина Драгиева
e-mail: chitalishte_aitos@abv.bg

Народно читалище „Васил Левски 1869” - Айтос
Дванадесети общински конкурс

„Моята красива мартеница 2023“

УЧАСТНИЦИ:
Конкурсът се организира за учебните заве-

дения на територията на община Айтос. Раз-
работките ще бъдат оценявани в две възрас-
тови категории - 5 – 7 клас и 8 – 10 клас.

Разработките могат да бъдат индивидуал-
ни и екипни (до 5 човека в екип)

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ ОФОРМЛЕНИЕТО:
Стандартен размер на картон/кадастрон 

– бял или цветен.
Използвани изразни средства – текст (ко-

пия, разпечатки или изписан на самия постер 
ръкописен текст), фотографии, копия на фо-
тоси, рисунки, графики, таблици, схеми, кар-
ти, комикс (разказ в картинки) и всичко дру-
го, което авторите преценят. Допустими са и 
релефни изображения.

На постера да се отразят източниците на 
ползваните текстове.

ОЦЕНЯВАНЕ И КЛАСИРАНЕ: КРИТЕРИИ
Съответствие между заглавието и съдър-

жанието.
Точност на използваната историческа ин-

формация.

Оригиналност и естетичност на оформ-
лението.

Постерите ще бъдат оценявани от жури. Ще 
бъдат присъдени първо, второ и трето място 
за всяка възрастова категория.

УСЛОВИЯ ЗА ПРЕДАВАНЕ:
Данни за авторите – имена на учениците, 

клас, училище, населено място, консултиращ 
учител (ако има такъв) да бъдат прикрепени 
КЪМ ПОСТЕРА В ЗАПЕЧАТАН ПЛИК. Посте-
рът не трябва да съдържа на лицевата или 
обратна страна данни за авторите.

При постъпването всеки постер ще получа-
ва входящ номер, който се вписва и на запе-
чатания плик. Анонимността ще бъде разкри-
та след извършване на оценяването.

Постерите да не се прегъват!
КРАЕН СРОК ЗА ПРЕДАВАНЕ НА ПО-

СТЕРИТЕ:
ДО 20.02.2023 ГОДИНА (ПЕТЪК), В НЧ „ВА-

СИЛ ЛЕВСКИ 1869” - ГР.АЙТОС
Телефон за справки и информация: 0558 2 

27 23; 0879168013
След оценяване на постерите, ще бъде ор-

ганизирана изложба.

ОбЯВЛЕНИЕ
ЗА ИНВЕСТИЦИОННО 

НАМЕРЕНИЕ

От Емил Стоянов Кири-
лов - за изграждане на 
склад ШОУРУМ за мебе-
ли, в недвижим имот в 
местността Алтън тарла, в 
землището на град Айтос, 
ЕКАТТЕ 00151, ПИ с индин-
тификатор 00151.274.30.

Ротари клуб-Айтос и  
НЧ „Васил Левски 1869” - гр. Айтос

обявяват конкурс за постер
ПОСВетеН НА 145 гОДиНи От ОСВОБОжДеНиетО НА БъЛгАрия

ПГСС „Златна нива“ - гр. Айтос
О Б Я В А

ПГСС "Златна нива" - град Айтос, ул. "Славянска" №50, приема 
оферти за закупуване на 3 (три) броя настолни компютри - i5 16GB 
512SSD, 3 (три) броя монитори - CBA242Y Abmirx 23.8inch 60 cm 
16:9 1920x1080 75Hz 4ms 250 cd/m2 VAHDMI TypeC, и 1 брой за-
писващо устройство DVR Dahua - DH-XVR5116HS-12.

Офертите се получават в запечатани непрозрачни пликове до 
16.00 часа на 14.02.2023 г.

За допълнителна информация - на сайта на училището www.
pgss-aitos.org

На 10.02.2023 г. (петък), от 18.00 часа в ресторант-клуб "КООП" на ул. "Г.С. Раковски" 
№ 99 ще се проведе традиционната среща на айтозлии в столицата!

Събитието ще бъде уважено от кмета на община Айтос Васил Едрев и представите-
ли на Общински съвет - Айтос.

За доброто ни настроение ще се погрижат любимият ни Иван Иванов и неговата съ-
пруга - шармантната Джина Иванова.

След три "пандемични" години, вярвам, сме се затъжили за родния край и прияте-
лите. Очаквам от Вас потвърждение за присъствие в анкетата (във Фейсбук - Земля-
ческо дружество "Трите братя"), за да мога по-лесно да направя организацията.

Кувертите са по 35 лева и ще се плащат на място!
Нека направим 72-рата среща на Айтозлии в София паметна!

Адв. д-р Мария Петрова - председател на Земляческо 
дружество "Трите братя" - София

72-ра среща на земляците в София! 



Айкут бЕХИЧ

Две гонки в две местности 
- резултатът девет отстреля-
ни чакала за един ден. За 
този ловен подвиг може да 
разкаже само ловец. За сай-
та на НЛРС "Съюз на ловците 
и риболовците в България" и 
за НП, подробностите около 
богатия лов издаде айтозли-
ята Айкут Бехич. 

На сборния пункт в село-
то, на 15 януари се събраха 
ловци от общо четири лов-
ни дружинки. Съвместният 

другарски лов беше орга-
низиран и проведен в лов-
ното поле на ЛРД-Тополи-
ца към айтоското сдруже-
ние, но присъстваха и ловци 
от дружинките на село Ска-
лак, село Раклиново и село 
Зетьово. 

Ръководител на лова за 
деня беше Георги Киров – 
дългогодишен и опитен ло-
вец и председател дружин-
ката в с. Тополица, позна-
ващ отлично ловното изку-
ство при провеждането на 
различни видове лов, с цел 

максимален резултат. 
Кучетата на групата са до-

бре обучени хищничари от 
различни породи, водени 
от опитния гонач на зетьов-
ската дружинка Яхя Смаил 
и младите ловци на от ЛРД-
Тополица Асен Друмев, Каан 
Февзи и Ерджан Осман.

При проведените гонки, 
при пълно мълчание на пост-
овете, изключени телефо-
ни и нещракане на оръжие 
и пр., резултатите не закъс-
няха. В двете гонки в мест-
ностите Язовира и Старите 

лозя, в края на ловния ден 
отстреляните чакали бяха 
девет.

Почти всички постове се 
похвалиха с изстрел и пова-
лен хищник, като с повече от 

един хищник се отчетоха точ-
ните стрелци Гюрсел Байра-
малиев и Хасан Мехмет.
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Ловен подвиг в Айтоско
С девет отстреляни хищника в един ловен 
ден се поздравиха ловците от ЛрД-тополица 

×естит юбилей, г-жо Фотева!
Името на учителката Стефка Фотева Орло-

ва айтозлии свързват с много поколения гра-
мотни хора. Поколения, получили не само со-
лидни знания по география и музика от своя-
та любима учителка, но и човешко разбира-
не, доброта и възпитание за потребност от 
духовна култура.

За г-жа Фотева учителстването е сбъдната 
мечта. 42 години педагогически стаж, от които 
9 след пенсия – това е дългият професиона-
лен път, който е извървяла като преподавател 
в с. Мъглен 
и в айтоски-
те училища 
„Христо Бо-
тев” „Кирил 
и Методий”, 
Селскосто-
панския тех-
никум, "Нико-
ла Й. Вапца-
ров". Няма 
неин ученик 
или колега, 
който да не 
признае, че 
Стефка Фо-
тева е сред 
най-обаятел-
ните лично-
сти в учител-
ката гилдия.

Тя е от оно-
ва поколе-
ние учители, 
които умее-
ха да открият 
най-доброто 
у своите въз-
питаници и да 
го шлифоват. 
И цял живот 
учили деца-
та да бъдат 
добри хора и 
да мислят не 
само за себе 
си, за да са 
щастливи...

На 28 яну-
ари 2023 г. 
г-жа Фотева 
отпразнува 

90-годишен юбилей. Днес учителката се рад-
ва на успехите на своите възпитаници, рад-
ва се на онези млади хора, които милеят за 
българщината. И въпреки че покрай ковид 
пандемията през последните години по-чес-
то си остава вкъщи, деветте десетилетия не 
са променили неспокойната й динамична на-
тура. Като учител за цял живот, Стефка Фо-
тева все така се вълнува от събитията око-
ло нас, а оптимизмът й е сякаш неизчерпа-
ем. Има рядко срещания талант да страда 
с проблемите на другите и готовност да им 
дава подкрепата си. За нея е потребност да 
поощри таланта, да му помогне да се изяви, 
да го стимулира да се развие.

С благодарност и уважение - от нейните 
ученици и айтозлии!

ЧЕСТИТ ЮбИЛЕЙ, Г-ЖО ФОТЕВА!

Учител за цял живот...
Тази пролет той ще на-

върши 70. Има страхотно 
чувство за хумор и като 
тийнейджър се радва на 
първата си книга, излязла 
от печат само месец пре-
ди юбилея. 

Той е айтозлията с вре-
совски корен Радой Трух-
чев, а първата му разноли-
ка книжка е със заглавие 
"Пътуване в сенките" - пое-
зия и проза. Отделил е спе-
циално място на нелеката 
си житейска съдба в "Как 
не можах да си напиша би-
ография", за да разкаже с 
много самоирония колко 
пъстри са неговите седем 
десетилетия. 

В "Поетични откровения" 
пък е събрал в рими неж-
ни любовни послания, лет-
ните си морски спомени, 
есенни мотиви и посвеще-
ния на близки хора, които е 
творил близо половин век - 

от началото на 70-
те години на ХХ в. 
Интересни, и на-
писани сякаш на 
един дъх, са крат-
ките му творби с 
дума-заглавие, в 
"Прозаични отбля-
съци".

Радой Вълков 
Русев е от извест-
ния вресовски род 
Трухчеви. Завърш-
ва СПТУ по елек-
тротехника в Бур-
гас, следва “Упра-
вление на фирма-
та” и “Търговско 
право”. След во-
енната служба в 
продължение на 
три години учител-
ства в ОУ “Д-р Пе-
тър Берон” в род-
ното си село. Из-
биран е за комсо-

молски се-
кретар, за 
общински съветник, 
за председател на 
читалище “Искра” 
във Вресово. Ини-
циатор и организа-
тор е на построява-
нето на Младежки 
дом в селото.

В Айтос работи 
като отговорник на 
Младежкия клуб, 
създава контакти 
с артисти и певци. 
В периода на де-
мокрация, след за-
криването на пар-
тийните и комсо-
молски структури 
преминава през 
различни профе-
сионални изпита-
ния – началник на 
шивашки цех в Ай-
тос и на цехове 
във Вресово и Бил-

ка. Бил е шофьор, впослед-
ствие - управител на ресто-
рант “Виа” и на бензинос-
танцията там. Бил е и без-
работен, а след това и ра-
ботник в цех за олио. После 
става охранител и комиси-
онер в заложна къща в Ай-
тос. Сега е пенсионер и по-
често си стои вкъщи, но ви-
наги е обичал дългите раз-
говори.

Пъстра като живота на 
Радой е новата му книж-
ка. Признава, че от години 
пише, но за авторско из-
дание се замислил в зряла 
възраст. А защо "Пътуване 
в сенките"? Вероятно, защо-
то с първата си книга Радой 
Трухчев пътува в спомени-
те. А спомените?! Тях мо-
жеш да преживееш отново 
само върху белия лист...

НП

Димитринка МИХОВА

През януари, в зона 
„Сума“ на STEM центъра на 
СУ "Никола Й. Вапцаров" - 
Айтос, учениците от Iв клас 
имаха открит урок „С мате-

матиката сме на ТИ“. Деца-
та показаха завидни зна-
ния за цифри и числа, гео-
метрични фигури, събиране 
и изваждане на числата до 
20 без преминаване на де-
сетицата. С лекота решава-

ха текстови задачи и мате-
матически диктовки. 

Родителите и ръковод-
ството, представено от 
зам.-директорите Светла-
на Енева и Здравко Димов, 
разбраха, че за първоклас-

ниците часовете по мате-
матика могат да бъдат не 
само полезни, но и инте-
ресни и забавни. В урока 
по математика бяха използ-
вани работни листи, инте-
рактивен дисплей, личните 
"бели дъски" и приложение-
то LearningApps.org.

За повдигане на настрое-
нието урокът започна с тан-
ца "Лимбо", а по-късно мал-
чуганите отправиха свои-
те поздрави към гостите с 
„Песен за числата“ и "Пе-
сен за шестицата" - люби-
мата оценка на всеки от тях. 
Задачи имаше и за гостите, 
зададени от най-добрите че-
тци и математици.

Първолаците, с класен ръ-
ководител Димитринка Ми-
хова и учител в ЦОУД Сла-
вка Янева, наистина могат 
да извикат "С математиката 
сме на ТИ!" За своето отлич-
но представяне всеки уче-
ник получи грамота.

Благодарим и на г-жа 
Мария Филипова–Димова, 
на Мелис Мюмюн и Мех-
мед Мехмед от клуб „Мла-
ди фотографи“ за чудесни-
те снимки!

Стефка Фотева на юбилея си - близките 
я изненадаха с торта с нотна стълбица

В годините, в които 
г-жа Фотева стоеше пред 
черната дъска

Като почетен гост на 
шествието на 24 май

С математиката са на ти

радой трухчев с първа книга 
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Четете на стр. 4

Сдружение „Чиста Атия“ – показател за 
ползотворното взаимодействие между 

администрация и неправителствен сектор 
Четете на стр. 2

Община 
Созопол 

спечели нов 
социален 

проект

Янакиев с критика към действията на НИНКН

Созопол се побратими  
с гръцката община Суфли

Продължава на стр. 3

7 февруари (вторник) 2023 г.

145 години от освобождението на Созопол 
от османско иго

 10:00 часа – Ритуал за откриване на па-
метник и полагане на венци и цветя пред па-
метната плоча на полк. Лермонтов

 11:00 часа – Ритуал за полагане на вен-
ци и цветя пред паметника на Капитан Пе-
тко войвода по повод 123 години от негова-
та смърт – Нов град, пл. „Черно море“

26 февруари (неделя) 2023 г.

СИРНИ ЗАГОВЕЗНИ – Маскарадни игри 
гр. Созопол

 10:30 часа – Парадно шествие от пл. „Чер-
но море“ до пл. „Хан Крум“

 11:00 часа – Маскарадни игри – СИРНИ 
ЗАГОВЕЗНИ – пл. „Хан Крум“

Предстоящи 
културни събития

Списъкът с побратимени-
те на Созопол общини се 
увеличи с още една. Съби-
тието стана възможно след 
Решение на Общински съ-
вет и окончателно ще бъде 
приключено след ратифи-
циране на подписаното 
споразумение от местния 
парламент. 

Кметът Тихомир Янакиев 
посрещна в кабинета си де-
легация от една от най-голе-
мите по площ общини в Гър-
ция – Суфли. Целта на тях-
ната визита бе подписване 
на споразумение за сътруд-
ничество и установяване 
на приятелски отношения 
между двете страни. Деле-
гацията бе водена от кмета 
на Суфли Панайотис Кала-
кикос, който бе придружа-
ван от заместник-кмета на 
град Тихеро Димитър Да-
русис и представители на 
Общината. 

Продължава на стр. 2

Кметът на Созопол Ти-
хомир Янакиев прове-
де среща с министъра 
на културата проф. Ве-
лислав Минеков, като 
тема на разговор бе про-
ектът за автогара в гра-
да. На срещата присъст-
ваха също директорът на 
НИНКН (Национален ин-
ститут за недвижимо кул-
турно наследство) арх. Пе-
тър Петров и служители на 
Института.

Янакиев постави остро 
въпроса защо процедури-
те се бавят толкова много, 
след като Община Созо-
пол входира в Министер-
ство на културата инвести-
ционен проект - част „Ар-
хитектура“ и 2 години по-
късно все още няма ка-
тегорично становище от 
НИНКН и съответно не 
може да се пристъпи към 
активни дейности по ней-
ното изграждане.

Янакиев изказа силно 
неодобрение от начина на 
работа на Института, кой-
то според него се състои 
в избирателно прилагане 
на законите за културно 
наследство при съгласу-
ване на различни инвес-
тиционни проекти на те-
риторията на града. 

Това съмнение бе по-
родено след като в Об-
щината постъпи съгласу-
ван с МК и НИНКН про-
ект на частен инвеститор 
за изграждане на „Търгов-
ски комплекс с магазин за 
хранителни стоки, мага-
зин за промишлени стоки, 
игрална зала, нощен клуб, 
ателие за услуги, кафене и 
аптека“ в съседен до от-
редения за автогара имот 
и съответно двата имота 
попадат под закрилата на 
едни и същи нормативни 
уредби, но се третират по 
различен начин.

Визия на автогарата в Созопол

Семинар на Български фонд за жените, 2020 г.



На 27.01.2023 г., 
Община Созопол подписа 
Административен договор 
за отпускане на безвъзмезд-
на финансова помощ за из-
пълнение на дейностите по 
Проект BG05SFPR002-2.001-
0138 „Грижа в дома в Об-
щина Созопол“ по процеду-
ра BG05SFPR002-2.001 „Гри-
жа в дома“, финансирана от 
„Европейски социален фонд 
+“, чрез програма  „Разви-
тие на човешките ресурси 
2021-2027“.

Общата стойност на отпус-
натите финансови средства 
е в размер на 400 759,50 лв.

Проектните дейности 

ще стартират на 
05.05.2022 г. и ще са за пе-
риод от 12 месеца.

Проектното предложение 
предвижда осигуряване на 
подкрепа в домашна сре-
да за лица с увреждания и 
възрастни хора, зависими 
от грижа на територията на 
община Созопол. Ще бъдат 
разширени възможностите 
за предоставяне на социал-
ни и интегрирани здравно-
социални услуги в домашна 
среда. Целта на проекта е 
да се осигури подкрепа на 
представителите на целеви-
те групи чрез осъществява-
не на следните дейности: 

1. Предоставяне на поча-
сови мобилни интегрирани 
здравно-социални услуги 
по домовете и психологиче-
ска подкрепа за възрастни 
хора в невъзможност за са-
мообслужване и лица с ув-
реждания.

2. Доставка на храна, хра-
нителни продукти и продукти 
от първа необходимост, как-
то и осигуряване на транс-
порт на персонала, предос-
тавящ услугите, от/до домо-
вете на лицата. Сред инди-
видуалните потребности, 
потребителите на услуги ще 
бъдат подпомогнати при за-
плащане на битови сметки, 

заявяване и получаване на 
неотложни административ-
ни и битови услуги (със сред-
ства на потребителите).

 3. Предоставяне на лица-
та от целевата група на ин-
формация относно превен-
ция и профилактика на здра-
вето и социално значими за-
болявания.

 4. Осигуряване на супер-
визия и обучение на служи-
телите, предоставящи поча-
сови мобилни интегрирани 
здравно-социални услуги в 
домашна среда.

Предоставянето на поча-
сови мобилни интегрирани 
здравно-социални услуги 

по домовете и психологиче-
ска подкрепа за възрастни 
хора в невъзможност за са-
мообслужване и лица с ув-
реждания ще допринесе за 
разширяване на социални-
те услуги, предоставяни в 
общността и за подобрява-
не качеството на живот на 
хората от уязвимите групи 
и/или техните семейства. 
Дейностите ще усъвършен-
стват и подобрят достъпа 
и услугите в общността за 
хора, които поради различ-
ни ограничения са изключе-
ни от социалния живот и/или 
са в риск.

С осъществяването на 

проектните дейности за хо-
рата от целевите групи ще 
бъдат създадени условия за 
подобряване достъпа им до 
здравно-социални услуги. 
Функционирането на моде-
ла за предоставяне на гри-
жа в дома ще подобри ка-
чеството на живот на целе-
вите групи чрез предоставя-
не на услуги, като се съчета-
ват комплексни действия в 
посока осигуряване на дъл-
госрочна грижа. 

Предвижда се предоста-
вянето на интегрирани со-
циално-здравни услуги за 
минимум 75 потребители за 
период от 12 месеца.
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Созопол се побратими с гръцката община Суфли
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На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с об-
щинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 899 от Про-
токол №36/07.12.2022 год. на Общински съвет 
- гр. Созопол, съгласно Решение по т. 2 от Про-
токол № 16/27.01.2023 год. на Комисия чл. 59, 
ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-
265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созо-
пол, открива публичен търг с тайно наддаване за 
продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляващ: ПИ с пл.№ 134.397 
/сто тридесет и четири, точка, триста деветде-
сет и седем/, с площ 1 287 кв.м. /хиляда двес-
та осемдесет и седем квадратни метра ме-
тра/, находящ се в община Созопол, землище 
на с. Крушевец, с ТПТ: „Земеделска“ и НТП:”За 
земеделски труд и отдих (съгласно §4 от ПЗР на 
ЗСПЗЗ)”, по ПНИ, одобрени със Заповед РД-09
-302/14.07.2004 год. на изпълнителния дирек-
тор на АГКК, при граници на имота: север: пл. 
№ 134.391, 134.396; изток: пл. № 134.400; юг: 
пл. № 134.482, запад: 134.379, пл. №134.481, 
пл. № 134.480, пл. № 134.391.

Начална тръжна продажна цена да се 
ползва одобрената пазарна оценка, изготвена от 
лицензиран оценител в размер на 32 000,00 лв. 
/тридесет и две хиляди лева/.

Стъпка за наддаване 1 600,00 лв. /хиляда 
и шестстотин лева/ -5% от началната тръжна 
цена.

Размер на депозита за участие в процедурата 
– 3 200,00 лв. /три хиляди и двеста лева/ - 10% 
от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 
9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 64,00 лв. 
/шестдесет и четири лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от каса-
та в Центъра за административно и информаци-

онно обслужване, находящ се в Административ-
ната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 
20.02.2023 год.

Право на участие имат физически и юри-
дически лица, като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в 
процедура по ликвидация или обявяване в не-
състоятелност.

Предложения за участие в тръжната проце-
дура се подават лично от кандидатите или от те-
хни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост все-
ки работен ден в Центъра за административ-
но и информационно обслужване находящ се 
в Административната сграда на Община Созо-
пол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
20.02.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обек-
та. В плика с предложението за участие се пред-
ставят всички изискуеми от тръжната документа-
ция документи. Към момента на подаване на пред-
ложението се представя копие от документа, до-
казващ внасянето на депозита. В плика се прила-
гат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

 Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връ-
чване на заповедта за обявяване на резултати-
те, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесени-
ят депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна до-
кументация в определен от общинската адми-
нистрация ден и час в срока определен по-го-
ре след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 21.02.2023 год. от 
14:15 часа в сградата на община Созопол в съ-
ответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ /п/
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с об-
щинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 898 от Про-
токол №36/07.12.2022 год. на Общински съвет 
- гр. Созопол, съгласно Решение по т. 1 от Про-
токол № 16/27.01.2023 год. на Комисия чл. 59, 
ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-
265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созопол, 
открива публичен търг с тайно наддаване за про-
дажба на недвижим имот – частна общинска соб-
ственост, представляващ: ПИ с идентификатор 
12975.501.395 /ЕКАТТЕ/ - дванадесет хиляди 
деветстотин седемдесет и пет, кадастрален ра-
йон – петстотин и едно, поземлен имот – триста 
деветдесет и пет/, с площ 2 520 кв.м. /две хи-
ляди петстотин и двадесет квадратни метра/, 
находящ се в община Созопол, с. Вършило, ул. 
„Васил Левски“ № 62, с ТПТ: „Урбанизирана“ 
и НТП: “Ниско застрояване (до 10m)“, по КККР 
одобрени със Заповед № РД-18-480/18.07.2019 
год. на изпълнителния директор на АГКК, при 
граници на имота: 12975.34.30, 12975.36.7, 
12975.501.551, 12975.501.572.

Начална тръжна продажна цена да се 
ползва одобрената пазарна оценка, изготвена от 
лицензиран оценител в размер на 34 520,00 лв. 
/тридесет и четири хиляди петстотин и дваде-
сет лева/.

Стъпка за наддаване 1 726,00 лв. /хиля-
да седемстотин двадесет и шест лева/ -5% от 
началната тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата – 
3 452,00 лв. /три хиляди четиристотин петдесет 
и два лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 
9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 69,04 лв. 
/шестдесет и девет лева и четири стотинки/ 
без ДДС.

Документи за участие се закупуват от каса-

та в Центъра за административно и информаци-
онно обслужване, находящ се в Административ-
ната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 
20.02.2023 год.

Право на участие имат физически и юри-
дически лица, като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в 
процедура по ликвидация или обявяване в не-
състоятелност.

Предложения за участие в тръжната проце-
дура се подават лично от кандидатите или от те-
хни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост все-
ки работен ден в Центъра за административ-
но и информационно обслужване находящ се 
в Административната сграда на Община Созо-
пол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
20.02.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обек-
та. В плика с предложението за участие се пред-
ставят всички изискуеми от тръжната документа-
ция документи. Към момента на подаване на пред-
ложението се представя копие от документа, до-
казващ внасянето на депозита. В плика се прила-
гат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

 Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връ-
чване на заповедта за обявяване на резултати-
те, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесени-
ят депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна до-
кументация в определен от общинската адми-
нистрация ден и час в срока определен по-го-
ре след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 21.02.2023 год. от 
14:00 часа в сградата на община Созопол в съ-
ответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ  /п/
Кмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛ

На срещата присъства-
ха също зам.-кметът на 
Созопол Тодор Дамянов и 
председателят на Общин-
ски съвет - Созопол Геор-
ги Пинелов.

На нея бяха обсъдени 
отворените за кандидат-
стване програми, споделе-
ни бяха добри практики и 
опит, както и възможност-
ите за подобряване и раз-
витие на общността.

Двете страни се обеди-
ниха около тезата, че из-
граждането на приятелски 
връзки между двете общи-
ни значително ще доприне-
се за укрепването на меж-
дународната общност, а 

сътрудничеството ще се 
основава на развитие и 
прилагане на специфични 
програми, засягащи всич-
ки форми на обществения 
и икономически живот, 
разширяване на между-
народните контакти и въз-
можностите за обмен на 
култура, спортни, туристи-
чески и икономически ини-
циативи.

Г-н Калакикос изказа 
благодарност на общин-
ското ръководство и на 
кмета на общината г-н Ти-
хомир Янакиев за топло-
то посрещане, взаимно си 
размениха символични по-
даръци и изказаха готов-
ност за бъдеща съвмест-
на работа.

Пðîäъëæåíèå îò ñòð.1

Община Созопол спечели нов социален проект
Отпуснатите средства за проекта „Грижа в дома в община 
Созопол“ са 400 759,50 лв., а дейностите стартират през май

Проектът се осъществява с финансовата подкрепа на Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси 2021-2027“,  
съфинансирана от Европейския съюз чрез „Европейския социален фонд +“.



Представени от Яна-
киев бяха и различия-
та, които се наблюдават 
при съгласуването на 
двата проекта в съсед-
ни имоти: 

1. Одобрението на про-
екта на частен инвести-
тор за търговски ком-
плекс се случва само за 
40 дни, а този на Общи-
на Созопол за автогара 
две години все още чака 
съгласуване.

2. Проектът за търгов-
ски комплекс е одобрен 
с извършване на архео-
логическо проучване по 
време на строителство-
то, а от Община Созо-

пол се изисква извърш-
ване на предварително 
спасително-археологи-
ческо проучване на те-
рена и представяне на 
протокол за извършени 
археологически разкоп-
ки, на чиято база да се 
определят последващи-
те проектни разработ-
ки. Важен е и въпросът 
за финансовото и вре-
мевото измерение на 
това начинание, което 
още повече би затрудни-
ло и забавило този про-
ект с обществено значе-
ние. Във връзка с тези 
изисквания на НИНКН 
Община Созопол възло-
жи инженерно-геолож-
ко проучване на горния 

пласт на терена с дълбо-
чина от 2,40 до 4,00 м, ко-
ето доказа, че е насип от 
пясък и строителни отпа-
дъци, както сочат и исто-
рически данни и научни 
доклади.

3. Вече изграденият 
търговски център е с ог-
ледална фасада, кое-
то е в противоречие със 
специфичните правила 
за проектиране в мест-
ност Провлака, одобре-
ни от НИНКН с цел съх-
раняване на културно-
то наследство на града. 
Проектът за автогара-
та е в класически стил 
сграда на един етаж със 
скатен покрив с кереми-
ди, но според директора 

на НИНКН не се впис-
ва в градоустройстве-
ната среда и предлага в 
имота да се построи мо-
дерна сграда. МК свик-
ва разширен експер-
тен съвет към МК – СЕ-
СОНКЦ, който се прове-
де на 02.09.22 г. с учас-
тието на различни архи-
текти от цялата страна. 
На него беше одобре-
но Обемно-устройстве-
но проучване на сграда, 
т.е колегията одобри ви-
сочината и обема на по-
стройката, като имаше 
отправена конструктив-
на критика към подобря-
ването на архитектура-
та в сградните детайли. 
След него проектът бе 
редактиран според съ-
ветите на присъстващи-
те на заседанието архи-
текти и внесен отново в 

МК на 12.10.22 г. До днес 
отговор няма. 

Тихомир Янакиев из-
рази пред проф. Мине-
ков и арх. Петров иска-
нията на Община Созо-
пол да се ускори вре-
мето, необходимо за съ-
гласувателната проце-
дура, както и проектът 
да бъде одобрен с архе-
ологическо проучване. 
Кметът бе категоричен, 
че няма да разкопае вхо-
да на града за проучва-
ния, които могат да про-
дължат години.

На срещата МК и 
НИНКН са поели анга-
жимент в най-кратък 
срок да изпратят писмо 
до Общината, с което да 
внесат яснота с бъдещо-
то развитие на проекта. 

Устните заявки от ръ-
ководството на НИНКН 

за т.нар. „зелен кори-
дор“ за общините, който 
трябваше да гарантира 
ускорена администра-
тивна услуга между ин-
ституциите остана в сфе-
рата на добрите намере-
ния. Две години се въз-
препятства една съгла-
сувателна процедура за 
изграждане на сграда от 
огромно социално и ико-
номическо значение.

Община Созопол се 
обявява против избира-
телно прилагане на за-
коните за културно на-
следство при съгласува-
не на различни инвести-
ционни проекти на тери-
торията на града. Подо-
бен подход е недопустим 
от ранга на институциите 
НИНКН и МК и Община 
Созопол не толерира по-
добни действия.
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На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с об-
щинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 902 от Про-
токол №36/07.12.2022 год. на Общински съвет 
- гр. Созопол, съгласно Решение по т. 3 от Про-
токол № 16/27.01.2023 год. на Комисия чл. 59, 
ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-
265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созо-
пол, открива публичен търг с тайно наддаване за 
продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляващ: ПИ с идентифика-
тор 40124.501.894 /ЕКАТТЕ - четиридесет хиля-
ди сто двадесет и четири, кадастрален район 
- петстотин и едно, поземлен имот – осемсто-
тин деветдесет и четири/, с площ 603 кв.м. /
шестстотин и три квадратни метра/, находящ 
се в община Созопол, с. Крушевец, ул. „Веле-
ка“, с ТПТ: „Урбанизирана“ и НТП: “Незастро-
ен имот за жилищни нужди”, по КККР, одобре-
ни със Заповед РД-18-772/01.11.2019 год. на 
изпълнителния директор на АГКК, при грани-
ци на имота: 40124.501.996, 40124.501.299, 
40124,501,291.

Начална тръжна продажна цена да се 
ползва одобрената пазарна оценка, изготвена от 
лицензиран оценител в размер на 24 850,00 лв. 
/двадесет и четири хиляди осемстотин и пет-
десет лева/.

Стъпка за наддаване 1 242,50 лв. /хиляда 
и шестстотин лева/ -5% от началната тръжна 
цена.

Размер на депозита за участие в процедурата 
– 2 485,00 лв. /две хиляди четиристотин осем-
десет и пет лева/ - 10% от началната тръж-
на цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 
9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 49,70 лв. 
/четиридесет и девет лева и осемдесет сто-
тинки/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от каса-

та в Центъра за административно и информаци-
онно обслужване, находящ се в Административ-
ната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 
20.02.2023 год.

Право на участие имат физически и юри-
дически лица, като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в 
процедура по ликвидация или обявяване в не-
състоятелност.

Предложения за участие в тръжната проце-
дура се подават лично от кандидатите или от те-
хни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост все-
ки работен ден в Центъра за административ-
но и информационно обслужване находящ се 
в Административната сграда на Община Созо-
пол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
20.02.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обек-
та. В плика с предложението за участие се пред-
ставят всички изискуеми от тръжната документа-
ция документи. Към момента на подаване на пред-
ложението се представя копие от документа, до-
казващ внасянето на депозита. В плика се прила-
гат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връ-
чване на заповедта за обявяване на резултати-
те, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесени-
ят депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна до-
кументация в определен от общинската адми-
нистрация ден и час в срока определен по-го-
ре след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 21.02.2023 год. от 
14:30 часа в сградата на община Созопол в съ-
ответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ    /п/
Кмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с об-
щинска собственост на община Созопол, и във 
връзка с изпълнение на Решение № 894 от Про-
токол №36/07.12.2022 год. на Общински съвет 
- гр. Созопол, съгласно Решение по т. 4 от Про-
токол № 16/27.01.2023 год. на Комисия чл. 59, 
ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-
265/18.02.2020 год. на Кмета на община Созо-
пол, открива публичен търг с тайно наддаване за 
продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, представляващ: ПИ с идентифика-
тор 67800.50.129 /ЕКАТТЕ - шестдесет и седем 
хиляди и осемстотин, кадастрален район - пет-
десет, поземлен имот - сто двадесет и девет/, 
с площ 500 кв.м. /петстотин квадратни метра/, 
с местоположение: общ. Созопол, землище на 
гр. Созопол, местност “Куку баир” с ТПТ: „Земе-
делска земя по §4“ и НТП: “Ниско застрояване 
/до 10m/, по КККР, одобрени със Заповед РД-18
-60/04.10.2007 год. на изпълнителния директор 
на АГКК, при граници на имота: 67800.50.127, 
67800.50.304, 67800.50.312, 67800.50.126.

Начална тръжна продажна цена да се 
ползва одобрената пазарна оценка, изготвена 
от лицензиран оценител в размер на 42 320,00 
лв. /четиридесет и две хиляди триста и два-
десет лева/.

Стъпка за наддаване 2 116,00 лв. /две хиля-
ди сто и шестнадесет лева/ -5% от началната 
тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процедурата 
– 4 232,00 лв. /четири хиляди двеста тридесет 
и два лева/ - 10% от началната тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 CECB 
9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 84,64 лв. 
/осемдесет и четири лева и шестдесет и чети-
ри стотинки/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от каса-
та в Центъра за административно и информаци-

онно обслужване, находящ се в Административ-
ната сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 ч. на 
20.02.2023 год.

Право на участие имат физически и юри-
дически лица, като ЕТ и ЮЛ не трябва да са в 
процедура по ликвидация или обявяване в не-
състоятелност.

Предложения за участие в тръжната проце-
дура се подават лично от кандидатите или от те-
хни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост все-
ки работен ден в Центъра за административ-
но и информационно обслужване находящ се 
в Административната сграда на Община Созо-
пол – площад ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
20.02.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обек-
та. В плика с предложението за участие се пред-
ставят всички изискуеми от тръжната документа-
ция документи. Към момента на подаване на пред-
ложението се представя копие от документа, до-
казващ внасянето на депозита. В плика се прила-
гат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

  Спечелилият търга, в 14-дневен срок от връ-
чване на заповедта за обявяване на резултати-
те, внася по сметка на Община Созопол, предло-
жената от него цена увеличена с местен данък, с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесени-
ят депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна до-
кументация в определен от общинската адми-
нистрация ден и час в срока определен по-го-
ре след предварителна заявка, тел. за контакти: 
0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 21.02.2023 год. от 
15:00 часа в сградата на община Созопол в съ-
ответствие с описаните тук и утвърдени от Кмета 
на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ   /п/
Кмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛ
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Изграденият търговски център



В този и следващия брой 
на вестник „Созопол“ ще 
ви разкажем за дейността 
на „Чиста Атия“ - група ен-
тусиасти, превърнали опаз-
ването на природата и об-
лагородяването на Атия в 
своя кауза.

Сдружението, учредено 
през ноември 2019 г. като 
правоприемник на Ини-
циативния комитет „Чиста 
Атия“, е с основна цел опаз-
ване на природата на село 
Атия, развитие и облагоро-
дяване на инфраструктура-
та му и не на последно мяс-
то съхраняване и развитие 
на местните културни тради-
ции и обичаи.

Още през първите ме-
сеци членове на Сдруже-
нието активно участваха в 
борбата срещу изражда-
нето на “Депо за строител-
ни отпадъци и инертни ма-
териали” в гориста мест-
ност до с. Атия и защите-
на зона м. „Бакърлъка“. Те 
се включиха в организаци-
ята и провеждането на мир-
ни протести както в населе-
ното място, така и в гр. Со-
зопол. Успяха да обединят 
населението и да привле-
кат вниманието на медии-
те и местните власти, току-
що пристъпили прага на но-
вия мандат.  

Друг екологичен проблем 
също притесняваше мест-
ните жители, а именно дъл-
гогодишният престой на ББ-
кубовете с пестициди с из-
текъл срок на годност и тех-
ният разпад. Като част от 
борбата срещу това „Чис-
та Атия“ се включи в орга-
низирането на артпротеста 
"Хора в неизвестното(КУБ)/
People in the Dark" и изра-
ботване на видео към пър-
форманс, състоял се в мест-
ност Бакърлъка през месец 
октомври 2019 г.

Събитието бе част от про-
грамата на „Кауза приро-
да”, форум, ориентиран към 
младите хора и интереса им 
към третирането на еколо-
гични проблеми през изку-
ството в неговите съвре-
менни форми и медии. Ав-
тор на произведението е 
изкуствоведът и пърфор-
манс артист Ани Стойкова, 
а участниците са жители на 
с. Атия, гр. Черноморец и с. 
Присад.

Подобряване качеството 
на живот и опазването на 
околната среда са приори-
тет и при настоящото упра-
вление на Община Созопол 
и през 2021 г. успешно за-
върши процедурата по на-

товарване и извозване на 
контейнерите, съхраняващи 
негодни за употреба пести-
циди от площадката в Атия 
за окончателно обезвреж-
дане извън територията на 
общината.

С ентусиазма и всеотдай-
ността на членовете на "Чис-
та Атия" бе спряно и изграж-
дането на депо за строител-
ни отпадъци и инертни мате-
риали, където да бъдат тре-
тирани.

Със своя заповед кметът 
на община Созопол Тихо-
мир Янакиев спря процеду-
рата за изграждане на де-
пото и възложи на общин-
ските специалисти да тър-
сят нов терен, където да 

бъде разположена трошач-
ната машина.

През октомври 2019 г. 
член на учредителен съвет 
на сдружението, Янко Ай-
рянов, който е пчелар, кан-
дитатства по програма на 
Гората.бг и получи 200 броя 
медоносни дръвчета. Той 
любезно ги предоставя за 
засаждане около площад-
ката за съхранение на опас-
ни битови отпадъци, подгот-
вен за изграждане на депо-
то за строителни материали 
и инертни маси. „Имахме зе-
лена светлина от кмета Ти-
хомир Янакиев, така че ус-
пяхме спокойно да върнем 
ограбената гора“, споделят 
членовете на сдружението.

През декември 2019 г. 
село Атия се включи в кон-
курса „Коледен Созопол“ 
с аранжировка в центъра 
на кв. „Миньор“ и с колед-
на украса, ръчно изработе-
на от естествени материали 
от председателя на сдруже-
нието Дарина Иванова. Не 
закъсня и признанието за 
ентусиазма, труда и креа-
тивността. Село Атия по-

лучи специална награда на 
Община Созопол в конкурс 
„Коледен Созопол“.   

И така в борбата за отсто-
яването на гората неусет-
но дойде Коледа и нового-
дишните празници. И запо-
чна скоростната подготов-
ка на костюмите за коледа-
рите. Оказва се обаче, че 
нямат костюми и децата не 
са подготвени. Жените от 
Сдружението - Дарина Ива-
нова, Мария Градева, Мари-
яна Стамболиева за някол-
ко дни са изцяло отдадени 
на изработката на коледар-
ските костюми, за да могат 
децата на Атия да посетят 
най-малкото село в общи-
на Созопол - Присад, в ко-
ето живеят предимно въз-
растни хора.

„Да дариш радост, вни-
мание, усмивка носи голя-
мо удоволствие“, споделят 
от сдружението.

През декември 2019 г. 
член на учредителен съвет 
на сдружението, Галина 
Генчева, беше одобрена за 
участието в Програмата за 
общностно развитие на Бъл-

гарски фонд за жените. Про-
грамата включваше двуд-
невен семинар през януа-
ри 2020 г. по теми: „Органи-
зиране на общности“, „Как 
работи общността“, „Работа 
на „терен“.

Участието в семинара 
предостави нови възмож-
ности, знания и участие в 
конкурса по подготвен от 
Галина Генчева със съдей-
ствието на Община Созо-
пол проект „Построяване 
на дървена беседка с раз-
мери 6/4, с. Атия, кв. „Ми-
ньор“ на стойност 3124.00 
лева. Проектът беше одо-
брен и частично финанси-
ран от БФЖ.

„До момента всички успе-
хи са благодарение на до-
броволния труд и усилия-
та на немного местни граж-
дани и членове на „Чиста 
Атия“, както и на местната 
власт в лицето на кметове-
те Тихомир Янакиев и Ру-
мен Димитров, които бяха 
привлечени от каузата и 
постоянството на местните 
ентусиасти“, коментират от 
сдружението. 
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Сдружение „Чиста Атия“ – показател за ползотворното 
взаимодействие между администрация и неправителствен сектор 

Среща на представители на Сдружението с кмета на общината, 2019 г.

Изградената от сдружението беседка

Извозване на ББ-кубовете

Коледуване в с. Присад, 2019 г.

Протест на Сдружението пред сградата на Общинска администрация - Созопол

Залесяване около площадката за съхранение на 
опасни битови отпадъци, 2019 г.



Интервю на  
Георги РУСИНОВ

- Г-н Господинов, Об-
щински съвет - Бургас гла-
сува поредно разширение 
към синята зона. Необхо-
димо ли бе то?

- Още от 2011-а, от въвеж-
дането на синята зона това, 
което споделих и тогава на 
първото обществено обсъж-
дане е, че тя няма да разре-
ши проблеми, а ще създава 
такива. Всяко разширяване 
на синята зона води до из-
местване на колите в съсед-
ни улици, които не са в синя 
зона и се получава така на-
реченият ефект на доминото. 
Капацитетът на синята зона 
да осигурява каквато и да е 
регулация се изчерпа много 
отдавна. В момента продъл-
жаваме да увеличаваме об-
хвата й, без да въвежда до-
пълнителни регулации. Ето 
сега ще видим, че тази част, 
която ще се включи в синя 
зона ще доведе до допълни-
телни искания за включва-
ния към обхвата на платено-
то паркиране, защото колите 
ще се изтеглят на тези ули-

ци. Този ефект на доминото 
няма да спре, докато не се 
изградят многоетажни пар-
кинги в няколко квартала, ка-
квито идеи имаха и от ГЕРБ, 
но тези идеи обикновено са 
винаги преди изборите. В мо-
мента, в който минат, това не 
се реализира. 

- Да, но управляващите 
казват, че самите жители в 
районите, където може да 
има многоетажен паркинг, 
не искат и са против.

- Да, но нямаме отговор 
какъв процент от жители-
те не искат. Винаги има ня-
какво недоволство, но кога-
то един човек работи и жи-
вее в града, той трябва да 
се съобразява с интереси-
те на града. Няма как живу-
щите като цяло да страдат 
от нежеланието на някакъв 
минимален процент от това, 
че паркингите ще са в бли-
зост до тях. 

- Колко души сега са по-
искали включване в синя 
зона и колко души живеят 
в обхвата на новия регион, 
който влиза в нея?

- Не ни беше предоставена 
информация колко души са 
поискали включване в синя-
та зона. Винаги е по постъ-
пили искания. Дали е едно, 
десет или сто, аз вярвам, че 
такива са постъпили, защо-
то виждам какъв е ефектът 
от десет години и повече. Ви-
наги тези, които не желаят да 
заплащат, отиват на съсед-
ните улици, заемат местата 
на живущите там и те се при-
нуждават да пускат писма, че 
искат включване в обхвата 
на платеното паркиране, за 
да могат въобще да намерят 
място за паркиране. 

- Със сигурност желае-
щите не са повече от не-
желаещите тогава?

- Аз съм убеден в това, но 
ние виждаме, че в целия свят 
тези проблеми се решават с 

многоетажни паркинги. Има 
възможности за концесия, 
за публично частно парт-
ньорство на Общината. Ни-
кой не казва, че е задължи-
телно тя със свои средства 
да изгражда подобно съо-
ръжение. Има много места, 
където може да се привле-
че инвеститор, който да из-
гради многоетажен паркинг. 
И това по някакъв начин да 
бъде комбинирано с търгов-
ски обект, за да бъде експло-
атиран определен брой годи-
ни, а след това да премине 
към Общината. Така един път 
ще се реши проблемът с пар-
кирането и второ - Общината 
ще стане собственик на това 
съоръжение.

- Вие сте председател 
на Комисията по общест-
вен ред и сигурност, за-
местник-председател на 
Общински съвет – Бургас 
и общински съветник. До-
водите на хората, искащи 
включване в синята зона 
често са, защото товарни 
и търговски автомобили 
паркират на местата пред 
блоковете им. Има ли на-
чин да се реши този про-

блем?
- Разбира се, че има. То е 

въпрос на регулации на съ-
ответната община. Няма как 
да се разрешава на повече 
от два фирмени автомобила 
да паркират, без да са си за-
платили абонамент. Ние зна-
ем за проблемите в „Славей-
ков“ с фирми с по 30-40 авто-
мобила. Живущите там писа-
ха многократно за решаване 
на проблемите. За тези неща 
трябва изработване на ця-
лостно нова наредба. 

- Има между другото 
такава точка в Наредба-
та, която е в момента и тя 
казва, че е забранено пар-
кирането на автомобили 
от определени категории. 
Повечето автомобили са 
товарни.

- Веднага тук идва и въпро-
сът за контрола. Аз на някол-
ко пъти го казах, когато ста-
ваше въпрос за промени в 
наредби. Например за дву-
колесните превозни сред-
ства имаме Закон за движе-
ние по пътищата, който ре-
гулира движението им. Тук 
вече въпросът е за контрол. 
Каквато и наредба да има, 
ако липсва контрол, нищо не 
може да се реши. 

- Преди година закупи-
хме нов паяк. Достатъчно 
ли са репатриращите ав-
томобили в града?

- Аз мисля, че са достатъч-
но за репатрирането и на-
лагането на контрол. Коле-
гите, които се занимават с 
дейността, ще имат най-до-
бър поглед върху това. Така 
или иначе, не е само про-
блемът в репатрирането. Пак 
казвам, докато не се изгра-
дят многоетажни паркинги, 
колкото и паяка да се взе-
мат, проблемът няма да се 
реши. На гражданите тряб-
ва да се даде алтернатива. 
Когато Общината им осигу-
ри възможност за паркира-

не и те не се възползват от 
това, тогава репатрирането е 
задължително. Но при поло-
жение че те се въртят с ча-
сове и не могат да намерят 
място да паркират? Това е 
и другият проблем на синя-
та зона. Тя не ти гарантира 
място. Когато имаш парко-
място с твоя регистрацио-
нен номер на него, тогава е 
услуга синята зона. Сега не 
е. Да не говорим, че когато 
се изграждат жилищни коо-
перации, пред блока се смя-
та броят на местата. Когато 
плащаш данък, плащаш и за 
него. А като плащаш за синя 
зона, не ти се гарантира, че 
ще намериш място. Затова 
и голяма част от граждани-
те бягат от града и отиват да 
живеят в околните квартали, 
села и населени места имен-
но заради това.

- Да припомним една 
друга идея от предходния 
мандат на Общински съ-
вет - Бургас, а мисля, че и 
в този се спомена – тази 
за буферните паркинги. 
Един такъв трябваше да 
е на входа на града.

- Там виждате каква коопе-
рация се изгради. И ми обяс-
ниха, че пак имало граждани, 
които не желаели там да се 
изгражда такъв паркинг. Го-
ворим за бившия сервиз на 
„Москвич“. Прекрасна идея 
наистина. Аз затова казвам 
малко и с ирония, че преди 
изборите колегите от ГЕРБ 
имат страхотни попадения 
до момента, в който избори-
те приключат. После гражда-
ните изведнъж не искат. Кои 

са тия граждани? А се пра-
вят едни кооперации, кои-
то не само че не решават 
проблема, както щеше да го 
реши един буферен паркинг, 
а дори напротив – създава се 
по-голям.

- Местните избори на-
ближават. БСП ще има ли 
свой кандидат за кмет?

- Задължително!
- Кой ще е той?
- Трябва колективните ор-

гани да се произнесат, но 
преди да минат национални-
те избори наистина не искам 
да коментирам темата.

- Кои национални? Пър-
вите или вторите, които 
най-вероятно ще послед-
ват след тях?

- Аз наистина не виждам 
смисъл от тези през април. 
Вероятно ще минем на ва-
рианта две в едно с местни-
те, но така или иначе тряб-
ва да минат тези национал-
ни, защото много ще зависи 
как ще се представят парти-
ите на тях и какви коалиции 
ще се създават. 

- Какви политики ще 
следва БСП при добър ре-
зултат на местните из-
бори?

- Мисля, че ние сме много 
последователни. От няколко 
мандата реализираме някол-
ко идеи за кварталите и насе-
лените места. Изключително 
занемарена е инфраструкту-
рата в съставните селища и 
квартали в града. Не е тай-
на за никого, че там пробле-
мите се трупат и не се реша-
ват от много отдавна. Винаги 
казвам на срещите с хората, 

че ако по една улица на годи-
на се правеше, то за 12 годи-
ни щяха да имат 12 ремонти-
рани улици. Някои от тях не 
са ремонтирани, откакто са 
построени преди повече от 
30 години. Има съставни се-
лища, в които научих улици-
те наизуст, защото все за тях 
ни алармират. Друг проблем, 
който искаме да решим, е с 
видеонаблюдението - то да 
става в реално време. Виж-
дате ръста на престъпността, 
хората се страхуват, особе-
но възрастните. Много от тях 
спят през деня, за да могат 
вечер да са будни от страх да 
не влезе някой. За транспор-
та и за интелигентните сис-
теми за управление на тра-
фика чуваме само като бла-
гопожелания.

- Булевард „Демокра-
ция“ не ви ли харесва? 
Светофарите там работят 
със „зелената вълна“.

- Това да. Но успоредното 
паркиране в активна лента – 
не. Това да излезеш и да си 
отвориш шофьорската вра-
та в активна лента, или да 
настаниш някой на задна-
та седалка – не. Там имахме 
един прекрасен булевард с 
три платна, който беше удо-
бен за движение. В момен-
та е изключително натова-
рен и средствата, които се 
изразходиха там, не отгова-
рят на постигнатите цели. А, 
когато говорим за „зелената 
вълна“ обичам да казвам, че 
във Варна още от 1982-а, ко-
гато се влиза по Аспаруховия 
мост и се кара с 40 км/ч, се 
минава всеки светофар на 

зелено. При нас на големи-
те булеварди все още няма 
такава система. 

- Да се върнем на ви-
деонаблюдението. От ОП 
„Транспорт“ нееднократно 
са заявявали, че разширя-
ват обхвата и до съставни-
те селища.

- На няколко етапа са мон-
тирани камери, но доколко 
функционират е друг въпрос. 
Това, което искаме ние, е 
в реално време да се осъ-
ществява контрол. Така ко-
гато видиш, че дадени инди-
види в 2-3 часа посред нощ 
обикалят край дворовете е 
ясно, че не извършват об-
щественополезна работа. 
Така веднага ще може да 
се подава сигнал към поли-
цията, която да изпраща па-
трул на място. По този начин 
ще има превенция на прес-
тъпността. 

- Към полицията обръ-
щали ли сте се с такава 
молба, защото доколко-
то помня, имаше идея да 
ползват системата за ви-
деонаблюдение на Общи-
на Бургас именно за на-
блюдение в реално вре-
ме?

- Въпросът винаги е опирал 
до бюджет. В София Общин-
ският им съвет иска да пре-
достави камерите на поли-
цията именно, за да следят 
за транспортни нарушения 
и престъпления. Предпола-
гам, че по аналогия ще може 
да се направи и при нас. 
Но трябва конкретен план. 
Ясно е, че няма как навед-
нъж всичко да стане.

Живко Господинов е общински председател на 
БСП, заместник-председател на Общински съвет, 
председател на Комисията по обществен ред и си-
гурност, заместник-председател и в тази по транс-
порт. БСП-Бургас води последователни политики в 
този мандат на Общински съвет – Бургас, като сред 
тях са тези за изграждането на паркинги, вместо раз-
ширяване на платеното паркиране, ремонти за ин-
фраструктурата в съставните селища и други. Наш 
репортер разговаря с Живко Господинов по тези 
теми, тъй като една от спорните докладни в първо-
то заседание на Общински съвет - Бургас бе поред-
но разширяване на синята зона – този път в комплекс 
„Братя Миладинови“. С общинския координатор на 
„левицата“ разговаряхме и за предстоящите избори 
– национални и местни. Вижте какво сподели той за 
„Черноморски фар“ в интервю.
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Събеседник

Живко Господинов: 

Само с разширяване на синя зона  
не става, трябват многоетажни паркинги

„БСП задължително ще има кандидат за 
кмет на местните избори“, категоричен е 
общинският председател на партията



Румяна ЕМАНУИЛИДУ

През 1946 година са 
създадени първо кукле-
ните театри в София и 
Пловдив. Не закъснява 
и Бургас. През 60-те и 70-
те години на миналия век, 
само за двадесет годи-
ни, в страната са открити 
осем държавни професи-
онални куклени театъра в 
по-големите градове.

По това време обаче 
в Театралната академия 
все още няма специал-
ност за куклено-актьор-
ско майсторство – нито 
за актьори, нито за ре-
жисьори. Няма специ-
ализирано училище, къ-
дето да се научи нещо в 
тази област на изкуство-
то. Затова се разчита на 
професионални артисти, 
готови да се разделят с 
драматичното изкуство, 
или на любители-енту-
сиасти.

Първите си стъпки 
Театърът на куклите пра-
ви под прякото ръковод-
ство на драматичната ак-
триса Мара Пенкова, коя-
то привлича за него нови 
творчески кадри.

Първосъздателите

Първи 
представления  

в Бургас

Пренасяме се някъде 
към март 1954 г. Тогава 
все още за куклен теа-
тър е трудно да се говори 
– няма нито салон, нито 
кукли. Но на приспособе-
на сцена в Бургас се иг-
рае спектакъл по „Дядо 
и ряпа” от Висотска с ре-
жисьор актрисата Лиляна 
Дочева. Пиесата е поста-
вена вече в Централния 
куклен театър в София от 
актрисата Мара Пенкова, 
която ще остане в исто-
рията като основателка-
та на съвременния българ-
ски куклен театър. Точно 
тя поема грижата това да 
се случи и в Бургас, като 
изпраща Лиляна Дочева 
със задачата да прене-
се всичко така, както е 

било поставено в София. 
Останалата част от пос-
тановъчния екип е бур-
гаски – художествена-
та работа поема графи-
кът Тодор Атанасов, тога-
ва щатен художник на от-
дел „Култура“ към Градски 
народен съвет; музика-
та е дело на композито-
ра Радко Ловджиев; май-
стор на куклите е Надя 
Илиева. Премиерата, а 
заедно с това и открива-
нето на Куклен театър в 
Бургас, се състои на 13 
март (неделя) 1954 г., от 
10 часа сутринта, в сало-
на на бул. „Сталин“ (после 
„Ленин“, дн. „Богориди“), 
над сладкарница „Букет“ 
– както подробно е обяс-
нено в поканите до зрите-
лите. Тържеството откри-
ва Бърза Неделчева – се-
кретар на ГК на БКП.

Изнесени са две пред-
ставления последовател-
но в деня на премиерата, 
а после следват турнета в 
Сливен, Ямбол и Елхово. 
Пиеската е била толкова 
кратка, действието се раз-
вивало бързо, че е трябва-
ло да се допълва с нещо 
и почти по същото време 
е поставена и „Патенцето 
на Альонка” (1955), режи-
сирана отново от Лиляна 
Дочева или от Руси Радев 
- тук архивите не ни каз-
ват с голяма точност. Но е 
факт, че в повечето случаи 
двете първи представле-
ния, изпълнявани с кукли 
петрушки, винаги се ком-
бинирали и се изпълнява-
ли заедно по време на ор-
ганизираните театрални 
представления.

За втория самостоя-
телен спектакъл (1955 
г.) „Вълшебният галош“ 
от Матвеев (художник 
Константин Джидров) 
режисьорът Руси Радев 
взема самодейните ак-
триси Рада Хаджиева и 
Йова Кузманова и те ос-
тават свързани с куклите 
за цял живот. Същата го-
дина Руси Радев поставя 
„Червената кокошчица“ 
от Леда Милева – проек-
тите за този спектакъл 
са на художника Георги 
Баев. От следващото за-
главие „Заек и лисица“ 
Радев работи неизмен-

но със сценографката на 
Драматичния театър във 
Варна Вера Мачева. Тя 
обаче внася професио-
налните решения от дра-
матичния театър на малка-
та сцена, само че в умален 
вид и това често се усеща 
като бутафория.

Ясно е, че кукле-
ният театър все още 
не е намерил собст-
вената си специфи-
ка. Куклите спазват 
пропорциите на чо-
вешкото тяло, но в 
умален вид и това по-
ставя на изпитание и 
актьорите, но и шива-
чите-моделиери, тъй 
като по тях e има-
ло доста атрибути – 
джуфки, коланчета и 
копчета, дори пайе-
ти и гайтанчета. Една 
от първите художник-
изпълнителки - Лили 
Бурнарова, си спом-
ня („Кукленият теа-
тър на Бургас 1954-
1992 г. Възторг и бол-
ка“, Марина Гочева, 
2004 г.):

„Тогава не се пра-
веха скици на кукли-
те от художник-про-
ектант, а работехме 
по устна уговорка с режи-
сьора и сценографа.

Събирахме парчета плат 
от различни работилни-
ци, сами си правехме ка-
лъпите и всички ги каши-
рахме...“

До 1958 година актьо-
ри в Кукления театър са 
ентусиасти от Ансамбъл 
„Атанас Манчев” към чи-
талище „Пробуда”, къде-
то по това време е прию-
тена цялата младежка са-
модейност на града.

Много били желаещи-
те самодейци да участ-
ват в новосформираната 
куклено-театрална трупа, 
но впоследствие остана-
ли десетина.

За една част от артисти-
те било доста изморител-
но да репетират и играят 
с непрекъснато вдигна-
ти ръце.

Същата била еуфори-
ята и при самодейците 
музиканти от Ансамбъл 
„Атанас Манчев“ за учас-
тие в сформирания към 
Кукления театър самосто-
ятелен оркестър. Всички 
спектакли се играели с му-
зика на живо, която пишел 
специално композиторът 
Радко Ловджиев. В пър-
вите години заплащане 
за творческия труд няма-
ло, но това не пречело на 
ентусиазма на самодейци-
те, а залата била постоян-
но пълна със зрители.

Само за първия сезон 
куклено-театралната тру-
па изнася над 100 пред-
ставления, като се играе в 
Бургаски, но се обикалят 
и Сливенски, и Ямболски 
региони. Артистите игра-
ели понякога по 3-4 пъти 
дневно. Налагало се е 
участниците-самодейци, 

а това е половината от 
състава, непрекъснато 
да бъдат освобождавани 
от постоянната им рабо-
та, за да могат да участ-
ват в представленията. 
Работодателите им се ви-
дели в чудо.

През това време на сце-
ната оживяват „Червената 
шапчица“, „Пепеляшка“, 
„Вълшебният галош“, а 
„Маша и мечокът“ се играе 
над 100 пъти като оперета 
за деца. През 1955 годи-
на се организира първо-
то по-дълго турне, което 
радва децата от Поморие, 
Несебър и Обзор.

Виждайки ентусиазма 
на самодейците, през 1955 
година ГК на БКП и отдел 
„Култура” при Градски на-
роден съвет, които са ръ-
ководните тогава орга-
ни, вземат официално ре-
шение за създаване на 
Народен куклен театър в 
Бургас. Управниците ус-
тройват, уж „временно”, 
театъра в старата сгра-
да на ул. „Богориди” (то-
гава бул. „Сталин“, после 
„Ленин”) №8, със зрител-
на зала на втория етаж, 
без сцена и гримьорни, 
без ателиета, фоайета 
и помощни помещения. 
Мястото е бивш Руски 
клуб, а след това Клуб на 
комсомола. Местните уп-
равници очевидно са смя-
тали, че там децата просто 
ще се забавляват. Децата 
и родителите все пак са 
щастливи от предоставе-
ната възможност, а ак-
тьорите и при тези труд-
ни за работа условия за-
почват репетиции и пра-
вят театър с много любов – 
представление след пред-
ставление.

Постепенно към театъ-
ра се приобщават актьор-
ите от Драматичен теа-
тър „Адриана Будевска” 
Андрей Медникаров, Митка 
Радева, Сашо Симеонов, 
Дина Димитрова, Сия 
Главанакова, Христо 

Ламбов... Те са част от 
първия състав на тру-
пата, заедно с Кичка 
Стоичкова, Станчо Димов 
и самодейците Сия 
Арабова, Мария Гюрова, 
Елена Теодосиева, Елка 
Ловджиева, Милчо Мезов. 

Постоянен режисьор 
става актьорът от 
драматичния театър 
в Бургас Руси Радев. 
Следващите поста-
новки – „Червената 
кокошчица”, „Заек и 
лисица”, „Маша и ме-
чокът”, „Вълшебните 
тикви”, „Ханс глупа-
кът”, „Веселите ме-
чета”, „Беглецът от 
цирка“, „Аленото цве-
те“, „Пепеляшка“, 
„Безценното камъче“, 
„Мечо турист“ и дру-
ги, са режисирани от 
него. Радев привли-
ча за каузата и други 
свои колеги, а също 
и изявени любители-
театрали от града. За 
малките зрители ра-
ботят художниците 
Дора Николова, Вяра 
Мачева, Н. Гюлев, 
а също и компо-
зиторите Димитър 
Карагьозов и Радко 

Ловджиев.

Приносът  
на Руси Радев

В Държавен архив – 
Бургас има личен фонд на 
Руси Радев и е вълнуващо 
да се докоснеш до изпи-
саните на ръка листи със 
спомени на този отдаден 
на театралното изкуство 
и хората човек, които ни-
кой до този момент не бе 
разгръщал, още по-малко 
– представял пред четяща 
аудитория.

Руси Радев разказва, го-
дини по-късно – през фев-
руари 1975 г., как през 1954 
г., на едно съвещание в те-
атър „Адриана Будевска“, 
пред Художествения съ-
вет, Бърза Неделчева от 
ОК на БКП поставя въпро-
са, че е крайно необходи-
мо да се помисли за най-
малките от предучилищ-
на и училищна възраст. 
Като че бомба пада сред 
актьорите! Някои катего-
рично отказват, смятайки 
че това не е работа за дра-
матични актьори и че ста-
ва въпрос за съвсем раз-
личен жанр.

Общо взето – въодушев-
ление няма! И Руси Радев, 
като председател на проф-
комитета, отлага взема-
нето на решение. В про-
дължение на седмица той 
търси литература, ръко-
водства, пиеси за куклен 
театър. Дори преговаря с 
преводачи от руски език. 
Подготвя двете пиески – 
„Патенцето на Альонка“ 
и „Зайко Всезнайко“. 
Тогава споделя с Таньо 
Павлов – началник на от-

дел „Просвета“ в Градски 
народен съвет, и той му 
обещава съдействие за 
изработване на кукли и 
сценично оборудване. 
Като че идеята придоби-
ва оптимистичен вид и то-
гава Руси Радев предиз-
виква специална среща с 
Бърза Неделчева.

„Изразих пред нея съ-
гласие да създадем та-
къв театър, като я помо-
лих за първата постанов-
ка да извика режисьор-
специалист, при когото аз 
да стажувам и да се уча 
на това забавно и трудно 
изкуство. Желанието ми 
да създадем такъв театър 
в Бургас бе голямо, за-
щото аз като актьор пре-
ди това съм играл в поч-
ти всички детски пиеси и 
съм гледал във Варна, къ-
дето бях актьор в театъра 
цели 5 години, много кук-
лени пиеси. След спекта-
клите съм общувал с из-
пълнителите, влизал съм 
зад сцената, разглеждал 
съм куклите, наблюдавал 
съм как реагират децата 
от салона и как се отна-
сят към любимите герои 
от сцената.“

Този „шум“ от реакци-
ята на децата в салона е 
многократно по-вдъхновя-
ващ за артистите от кри-
тическите статии в пре-
сата, смята Руси Радев и 
е убеден, че „работата в 
този жанр изкуство не е 
лесна, не е шега, не е дет-
ска работа и че за децата 
трябва да се играе по-ху-
баво, по-честно, отколко-
то за възрастните. Че де-
цата не могат да бъдат из-
лъгани така лесно.“

И след 27-годишната си 
творческа дейност като 
драматичен актьор, той 
се заема с нелеката за-
дача, предизвикан от но-
вите възможности. След 
дълги уговорки комплекту-
ва състав. В началото това 
са актьори и актриси от 
Драматичния театър – все 
пак обиграни хора.

От театъра той самият 
пише, привлича за иде-
ята: Сашо Симеонов, 
Андрей Медникаров, 
Дина Димитрова, Сийка 
Главанакова. От Ансамбъл 
„Атанас Манчев“ успява да 
запали Динко Кузманов, 
Никола Мазаров, Костадин 
Арабов, Радко Ловджиев, 
Т о ш к а  С т а м а т о в а , 
Радка Хаджиева, Йова 
Кузманова, Росица Гугова, 
Милчо Мезев, Сийка 
Арабова, Марина Гочева, 
Тотка Аршинкова и други.

От Драматичния теа-
тър взема още Георги 
Бакърджиев за освети-
тел и театър-майстор. А 
неговият брат Божидар 
Бакърджиев тапицира фа-
садите пред завесата и 
прави рунд хоризонта на 
сцената – въобще прави 
нужното оборудване на 
сцената, което му отне-
ма 20 дни.

С це

Начало на кукленото 

СтРА НИ цА 16 3-9 ФЕВРУАРИ 2023

ЛегендИ
бургаски

Актьорът Руси Радев като Ли - Вълшебникът, в по-
становката „Пантофката на Дин“ от А. Зелцер и Д. 
Димант (или „Вълшебният галош“), реж. Стефан 
Гъдуларов, худ. Константин Джидров, муз. Васил 
Лолов, 1954/1955 г.
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През това време на маса 
вече се репетира „Дядо и 
ряпа“, с която пиеса тряб-
ва да бъде открит новият 
Куклен театър на Бургас. 
От София идва режисьор-
ката Лиляна Дочева и за 
две седмици репетиции – 
от сутрин до късна вечер 
и с голямо желание, по-
становката е готова. „Аз 
посещавах репетициите, 
гледах как се правят кук-
лите...“, разказва Руси 
Радев. Художникът Тодор 
Атанасов, който е на рабо-
та към Окръжния съвет за 
култура, прави калъпи за 
куклите, после ги кашира 
с хартия и картон, боядис-
ва ги, а шивачката от теа-
търа шие костюмите.

От личния фонд на 
Руси Радев

Вълнението от новото 
начало е неописуемо и 
за участниците, и за зри-
телите. Премиерата ми-
нава с успех, пиесата 
продължава да се играе 
пред публика, а след като 
Лиляна Дочева си зами-
нава, Руси Радев оста-
ва като художествен от-
говорник и режисьор на 
новосъздадения театър. 
И докато първата пиеса 
се играе и радва малките 
деца, той подготвя втора-
та премиера: „Патенцето 
на Альонка“. След това 
– „Зайко Всезнайко, 
„Пепеляшка“, „Мечо ту-
рист“...

„Работата тръгна много 
добре – спомня си Руси 
Радев. – Играехме редов-
но като професионален 
театър.“

* * *
Руси Радев е режиси-

рал над 20 заглавия в 
Кукления театър. Той пър-
во работи с актьорите „на 
маса“ по текста, после по-
ставя мизансцените на 
живо пред паравана само 
с актьорите, без кукли, 
а след това оформя ми-
зансцена и с куклите на 
паравана. Учи неопитни-
те актьори да не се дви-
жат и да не мърдат, дока-
то друга кукла говори, за 
да се разбира чий е тек-
стът. А говорещата кукла 
трябва леко да се движи 
в такт с изричаното.

В края на всеки спекта-
къл се изпява песничка-
поука, обикновено по му-
зика на Радко Ловджиев и 
със съпровод на живо.

Отначало театърът не 
разполага с никаква тех-
ника. Започват с 2-3 про-
жектора, взети назаем от 
Драматичния театър, а за 
магнетофон не могат и да 
мечтаят. Затова на раз-
дрънканото пиано стои 
всеотдайно Грозданка 
Ососкова, която и коре-
петира, и свири на живо 
музиката.

Понякога към нея се 
включва и кларнетистът 
Никола Солаков, който 
по-късно започва сам да 
пише музика за някои от 
постановките.

През сезон 1956/57 г. 
в „Торбичке, отвори се“ 
играят, освен актьорите-
кукленици, и солистите от 
Операта Венко Пиперов, 
Петър Петров и Иван 
Георгиев, които за из-
вестно време са привле-
чени от магията на кукли-
те и работата с децата.

През този сезон като ак-
триса дебютира и Марина 
Гочева, която след това 
ръководи театъра в про-
дължение на десетилетия. 
Гочева има като начало 
малка роля в „Беглец от 
цирка“ и веднага º въз-
лагат задачи и в „Дядо и 
ряпа“, и в „Патенцето“. 
Начинаещата актриса от-
начало недоумявала ка-
къв звук трябва да издава 
нейната кукла – Мишката 
от „Дядо и ряпа“, след 
като ролята º няма и дума 
текст. И как така трябва-
ло да стои неподвижна 
през цялото време, нали 
същността на мишчицата 
е движението. Кучето и 
котката също не говоре-
ли, но имитирали със зву-
ци поведението на истин-
ските животни.

При Лили Бурнарова 
куклите се изработва-
ли (о, ужас!) от истински 
кожи – кучешки и котеш-
ки, постепенно в употре-
ба се вкарали новопояви-
лите се изкуствени кожи. 
Сценографите не търсе-
ли характерност, съот-
ветстваща на литератур-
ния герой и затова едни 
и същи животни се по-
явявали във всички по-
становки.

Актьорите трудно овла-
дявали емоционалната 
детска публика. Децата 
викали, стре-
ляли, свирели 
с уста и се ста-
раели да напът-
стват героите и 
да им помагат в 
драматичните 
ситуации.

В първите по-
становки над-
мощие над кук-
лата има ак-
тьорската игра. 
„Натуралната 
с т и л и с т и к а 
идва от копирането на 
човека, наподобяването 
на драматичните спекта-
кли“, анализира Дойчина 
Синигерска („Очерци по 
история на българския 
куклен театър“, С., 1988).

Две години след на-
чалото, за директор на 
щатна бройка (едновре-
менно и на създаваща-
та се Бургаска опера, и 
на Кукления театър) е на-
значен актьорът Георги 
Попов – по това време 
администрацията на два-
та института е обща. За 

театър-майстор е опре-
делен Димитър Шопов, 
който по-късно взема и 
актьорско звание. За ху-
дожници се ползват Вяра 
Мачева, Георги Баев, 
Дора Николова. За 5 го-
дини в Кукления театър са 
поставени 16 пиеси, меж-
ду които „Безценното ка-
мъче“, „Вълшебните тик-
ви“, „Артисти спортисти“, 
„Чичо Защото“, „Заешко 
училище“, „Момче и вя-
тър“, „Вълшебният галош“, 
„Снежанка“, „Хензел 
и Гретел“... След това 
Георги Попов напуска и 
на негово място за ди-
ректор е назначена Руска 
Купенова. По нейно вре-
ме театърът е обявен за 
държавен.

Създателят на театъ-
ра Руси Радев посочва 
като свои преки помощ-
ници в художествената 
работа Радко Ловджиев 
(който композира музи-
ката на почти всички пи-
еси; в спомените си ком-
позиторът пише лично, 
че е написал музиката 
на 20 куклено-театрал-
ни постановки), худож-
ничката Дора Николова, 
театър-майстора Георги 
Бакърджиев, кукломай-
стора Димитър Шопов, ак-
трисата Йова Кузманова 
и още Никола Мазаров, 
Д и н к о  К у з м а н о в , 
Росица Гугова, семей-
ство Арабови, Милчо 
Мезов, Сия Главанакова 
и Грозданка Ососкова, 
която свири на пиано-
то при музикалните оф-
ормления. Това са и пър-
вите пионери, според 
Руси Радев, които траси-
рат пътя за създаване на 
държавен куклен театър 
в Бургас.

Ка то  де ле г а т  на 
Окръжната конференция 
по култура Руси Радев 

използва присъствието 
си на форума и ратува за 
развитието на театрално-
то изкуство за деца и още 
за увеличаване на часо-
вете по рисуване, пеене 
и литература в училища-
та. Това, вярва той, ще 
спомогне за правилното 
отношение към изкуство-
то, за създаване на все-
странно развити хора. А 
тези, които се занимават 
с изкуство, трябва посто-
янно да повишават про-
фесионалното си май-
сторство, да разбират въ-

трешната същност на из-
куството, убеден е режи-
сьорът (в. „Черноморски 
фронт“ – „За високо про-
фесионално равнище на 
изкуството. Пред Първия 
конгрес на културата“, 21 
април 1967 г., с. 2)

Юлия Огнянова – ре-
жисьор и драматург на 
славния „театър АБ“ в 
Бургас през 1957-1960 г., 
също дава рамо на бур-
гаския куклен театър и 
поставя през 1959 го-
дина „Новото зъбче” от 
Герман Матвеев, музика-
та пише младият компози-
тор Кирил Дончев, худож-
ник е Виолета Масларова 
(премиерата е на 14 фев-
руари 1960 г.).

Според  театрове-
да Коста Русков (сп. 
„Театър“, бр. 11, 1965 г.), 
това е „своеобразен дву-
бой“ с Руси Радев – тол-
кова неочакван и непри-
вичен не само за зрите-
ля, но и за самия колек-
тив на Бургаския куклен 
театър. „От слабия дра-
матургичен материал на 
Матвеев режисьорка-
та Юлия Огнянова пра-
ви спектакъл, завършен 
в професионално отноше-
ние, неочаквано „куклен“ 
за един първи опит.“

Този спектакъл, по ду-
мите на Русков, „откри-
ва нова страница в жи-
вота на Бургаския куклен 
театър“.

През този сезон на 
щат е назначена Дора 
Николова като худож-
ник-сценограф. Тя то-
ку-що е завършила 
Художествената акаде-
мия и остава в кукления 
театър до края на профе-
сионалния си път.

Така театърът започ-
ва да си поставя все 
по-сложни постановъч-
ни задачи, поставят се 

пиеси с повече 
действащи лица. 
През 1961 го-
дина  Сергей 
Висонов режи-
сира „Свирчица 
и гърненце“ с 
художник Дора 
Николова, след-
ват постановки 
на Маргарита 
Т и х и н о в а  – 
„Жълтият щър-
кел“ (пиеса в 3 
действия от И. 

Скороспелов, по моти-
ви от китайска народна 
приказка), на Анастас 
Михайлов – „Заювата къ-
щичка“, „Макс и Мориц“ и 
други. Тези постановки са 
по-сериозна стъпка към 
професионалното израст-
ване на трупата. Първият 
нещатен организатор е 
Динко Кузманов, а ща-
тен – Костадин Арабов. 
И двамата са самодей-
ци в Хоровия състав 
на Ансамбъл „Атанас 
Манчев”.

Руси Радев продъл-

жава всеотдайно да ра-
боти като режисьор. 
Неговата „Пепеляшка” се 
играе дълго с куклите на 
кукломайстора Димитър 
Шопов. Музиката е на 
бургаския композитор 
Радко Ловджиев и се из-
пълнява винаги на живо, 
в съпровод на пиано.

Може да се каже, че 
през 1959 година завърш-
ва самодейният етап от 
развитието на Кукления 
театър. За този период те-
атърът реализира 15 пие-
си, 123 спектакъла пред 
десетки хиляди зрители. 
Не закъснява и реакция-
та на Окръжния народен 
съвет (ОНС), който от-
правя до Министерство 
на просветата и култура-
та мотивирано искане са-
модейният куклен театър 
да стане професионален 
към ОНС със задача „да 
обслужва Бургас и окръ-
га, а също така и райони 
от съседни окръзи, в ко-
ито няма създадени таки-
ва театри“.

Официално до 1962 го-
дина театърът се води 
като полупрофесиона-
лен. През 1962 година, на 
Националния преглед на 
куклените театри в София, 
спектакълът „Свирчица и 
гърненце” с режисьор 
Сергей Висонов и худож-
ник Дора Николова е ви-

соко оценен от специа-
листите. Тогава Сергей 
Висонов получава режи-
сьорското си звание по 
чл. 9 от Указа на театри-
те и става режисьор в 
Централния куклен театър 
(ЦКТ) в София, а актьор-
ите Анастасия Янкова, 
Радка Хаджиева и Стоян 
Калоянчев от Бургас, как-
то и актьорстващият ху-
дожник Димитър Шопов, 
получават актьорско зва-
ние. За самия преглед 
Димитър Шопов разказ-
ва, че министърът на про-
светата Начо Папазов за-
къснял за представлени-
ето и затова наредил да 
изиграят спектакъла от-
ново.

Публиката не пожела-
ла или не е посмяла да 
си тръгне и се наложило 
да изгледа „Свирчица и 
гърненце“ два пъти. След 
представлението минис-
търът се качил на сцената 
и заявил, че кукленият те-
атър на Бургас заслужено 
е вече „държавен“.

Още през същата го-
дина театърът в Бургас е 
официално одържавен и 
е поставен на професи-
онална основа, минавай-
ки на самостоятелно ръ-
ководство.

Очаквайте 
продължение

изкуство в Бургас

„Аленото цвете“, сезон 1957/1958 г.

Постановките на актьора от Драматичния 
театър Руси Радев са безценен фонд в ис-
торията на Бургаския куклен театър. Всички 
те пазят отпечатъка на натурализма – в съ-
щото време имат възторжен успех сред де-
цата. Неговата постановъчна работа, както 
и тази на Лиляна Дочева, режисьор на пър-
вите куклени спектакли за деца, носят духа 
на първосъздателите с всичкия ентусиазъм 
и всеотдайност.

„Дядо и ряпа“ от Сисотска - режисьор Д. Шопов, Художник - Д. Николова

„Слънчогледчето“ - режисьор Кирякос Аргиропулос -  
1976/1977 г.



Дона МИТЕВА

Започна резитбата на ло-
зята далеч преди Трифон 
Зарезан. Хубавото време 
преди седмици благоприят-
ства работата в лозовите 
масиви. Стига да има ра-
ботна ръка. А намирането 
на качествена работна ръ-
ка става все по-трудно.

„В моето стопанство ре-
жем от доста време, защо-
то все пак имаме малка 
група от работници. Но ка-
то гледам, и в масивите на 
големите винзаводи, а и 
другите лозари режат. В 
никакъв случай не се чака 
да дойде Трифон Зарезан, 
та тогава да се даде старт 
на резитбата.

Да, в големите фирми, 
където имат наети 40-50 
човека и приключват ре-
зитбата за две-три седми-
ци, могат и да поизчакат, 
но ние не.

Сега наистина темпера-
турите са много благопри-
ятни за работа на полето. 
В земеделието обаче су-
шата не е за добро, а и ако 

се предизвика сокодвиже-
ние и след това хванат го-
леми студове, това озна-
чава, че няма да има ре-
колта. Ще се обезсмисли 
трудът ни“, казва Селим 
Иса, чиито лозя са в зем-
лищата на руенските села 
Просеник и Разбойна.

За качествената работ-
на ръка, която да се наема 
в селското стопанство ка-
то цяло той е скептичен. 
„Резитбата не става с ру-
енските наши братя и сес-
три. Ромите могат да бъдат 
наемани за бране, за бру-
лене, за събаряне, но за 

резитба не стават. Тя из-
исква познания. Трябва да 
се оставят плодни пръчки, 
трябва да знае колко пъп-
ки да остави от едната 
страна и колко от другата. 
Затова конкретно аз раз-
читам на моите работници, 
които са обучени“, казва 
лозарят. 

Работниците са над 50-
годишни. Има и над 70-го-
дишни. Рекорд в стопан-
ството на Иса държи една 
жена, която е на 74 години 
и продължава да се труди 
на полето. Надник под 40 
лева няма. Може да стигне 
и петдесетачка. Осигуров-
ките са отделно, транспор-
тът – също. Всеки фермер 
се стреми да дава допъл-
нителни бонуси, за да за-
държа работната си ръка.

„Добри работници в зе-
меделието все по-трудно 
се намират. До десетина 
години сигурно няма да 
има достатъчно. След труд-
ното намиране на пазар 
за винените сортове гроз-
де и ниските цени, които 

дават от винзаводите, и то 
само за определени сор-
тове, осигуряването на ка-
чествена работна ръка в 
лозарството е вторият по 
големина проблем.

Сега започнаха да пред-
лагат едни устройства, ко-
ито да се монтират на 
трактор и с тях да се из-
вършва резитба на пръч-
ките до определена висо-
чина и да ги почиства, а 
хората само да доофор-
мят. Това приспособление 
е скъпо. Сигурно след вре-
ме и ние ще си го позво-
лим. Тридесет хиляди лева 
струва. А тракторът е сто“, 
обяснява Иса.

Миналата година за го-
ляма част от лозарите в 
Бургаски регион е прова-
лена, затова не могат да 
си позволят в момента та-
къв харч. 

Сланите през април 2021 
година обледениха лозята 
и всичко измръзна. От ня-
кои масиви само се е до-
обирало, да не остават 
чепки по кютюците. Пагуб-
но е било почти за цялата 

област за белите сортове. 
Добивът е бил 200–300 до 
400 кг от декар.

„За да сме конкуренто-
способни, трябва да про-
меним и нашата стратегия 
на производство. Т.е. да 
закупим най-новите маши-
ни, които максимално да 
елиминират прекия труд 
на работната ръка. Защо-
то при лозарството, след 
зеленчукопроизводство-
то, ръчният труд е най-мно-
го: резитба, връзване, 
просветляване, бране - 
всичко това „се прави на 
ръка. За съжаление много 
трудно става с техника. 
Лошото е, че нямаме дос-
татъчно приходи, че сега 
да ги реинвестираме“, 
обяснява лозарят.

Признава, че в тази ико-
номически нестабилна 
среда трудно се решава 
на нови стъпки. Фермерът 
е изкоренил 35 декара ста-
ри лозя, с идеята да прави 
нови, но за момента за-
държа. Не може да си на-
прави сметка за това как-
ви разходи ще има на де-

Добри работници в земеделието 
все по-трудно се намират

моята
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Градина
Селим Иса, лозар:

„Черноморски фар“

Науката в растителна-
та защита не само не ос-
тарява, тя дава бъдеще-
то. Това заяви министъ-
рът на земеделието Явор 
Гечев по време на офи-
циалното отбелязване 
на 127 години растител-
нозащитна дейност в 
България в Аграрния уни-
верситет в Пловдив.

„На прага сме на инте-
ресни и предизвикател-
ни времена. В контекста 
на „Зелената сделка” и 
екологизацията - без на-
ука, без растителна за-
щита и без знание и по-
знание няма да можем 
да се справим с това, ко-
ето ни очаква“, посочи 
още аграрният министър. 
И допълни, че именно Аг-
рарният университет 

подготвя професионали-
сти, чиито знания са ос-
новата за преодоляване 
на трудностите пред зе-
меделието. По думите му 
професия „Агроном по 
растителна защита“ има 
важно значение за раз-
витието на отрасъла и е 
доказала своята ключо-
ва необходимост. 

„Понякога забравяме, 
че еволюционните про-

цеси тръгват от земеде-
лието”, добави Явор Ге-
чев. Министърът припом-
ни, че той също е възпи-
таник на университета и 
агроном, като коменти-
ра, че винаги му е харес-
вала професията, защо-
то растенията са безпо-
грешно точни и каквито 
грижи полагаш за тях, те 
отвръщат по същия на-
чин.

В овощната градина през 
януари и началото на 

февруариКАЛЕНДАР

Жана Георгиева, ландшафтен 
архитект - „Бургасцвет“

Primula (иглика)
Игликата (на латински Primula) е 

род, обхващащ около 500 вида 
многогодишни тревисти растения 
от семейство Primulaceae. Имат 
къси нишковидни корени. Стъбла-
та обикновено са изправени, но 
може и да липсват такива. Листа-
та са захванати в основата на 
стъблото в розетка. Цъфти от фев-
руари до май. Цветовете са пет-
делни и съставляват право или на-
ведено съцветие на върха на рас-
тението, или са единични в центъ-
ра на стъблената розетка. Плодът 
представлява многосеменна ку-
тийка.

Игликата произхожда от умере-
ните зони на Северното полукъл-
бо. В България са естествено раз-
пространени 8 вида иглика, 4 от 
които са защитени видове. В диво 
състояние се среща из горите и 
ливадите в предпланинските и 
планинските райони.

По-известни видове иглика:
Жълта иглика (Primula officinalis)
Крилатолистна (висока) иглика 

(Primula elatior)
Лечебна иглика (Primula veris)
Аурикула (Primula auricula)
Стайна (Чашкова) иглика 

(Primula obconica)
Старопланинска иглика (Primula 

frondosa)

Рилска (Божествена) иглика 
(Primula deorum)

Клинолистна иглика (Primula 
minima)

Брашнеста иглика (Primula 
farinosa L.)

Обикновена иглика (Primula 
vulgaris)

Люлякова (Primula 
malacoides)

Розова иглика (Primula 
farinosa)

Халерова иглика (Primula 
halleri)

Безстъблена иглика (Primula 
acaulis)

Градинска (Primula auricula)
Разноцветна (Primula 

heterochroma)

Грижи

Поливане: Поливането през 
лятото и пролетта трябва да е 
обилно, а през зимата - нормално 
умерено. Почвата трябва да е по-
стоянно влажна.

Влажност: Ако поставяте игли-
ката в помещения със сух въздух, 
е нужно да поставите върху под-
ложката на саксията мокри камъ-
чета. Това е необходимо с цел 
борба с акарите. Не трябва да се 
мокрят листата.

Почвена смес: Трябва да е ху-
мусна. Необходимо е да е съста-
вена от еднакви части пясък, лис-
товка и торфена смес. Нужно е да 

е с добър дренаж.
Светлина: На игликата е необ-

ходимо ярко слънчево осветле-
ние, особено сутрин. През зима-
та може да се гледа на остъклена 
тераса при температура 5-10 гра-
дуса.

Подхранване: Игликите са 
чувствителни към липса на соли, 
поради което трябва да се под-
хранват доста внимателно - жела-
телно с желязосъдържащи торо-
ве.

размножаване: Старите туфи 
могат да се разделят веднага 
след цъфтежа. Размножаването 
със семена може да се направи 
рано напролет. Семената се за-
сяват върху легло от влажен торф, 

разположен на слой чиста почва. 
Саксията трябва да се постави в 
хладилник за около 20-25 дни, 
след което се прехвърля на то-
пло. За да поникнат, семената 
се нуждаят от светлина и зато-
ва не се покриват с почва, а 
със стъкло, което се отстраня-
ва веднага след като се пока-
жат първите поници. След то-
ва малките иглики се прехвър-
лят в индивидуални саксии с 
размер 5-7 см.

Приложение: За билколече-
ние се използват цветовете, 

листата и корените на растение-
то

Primula officinalis (обикнове-
на иглика). 

Цветовете се берат без дръжки-
те в началото на цъфтежа - март-
април. Сушат се на сянка или в су-
шилня притемпература до 40°С. 
При неправилно сушене цветове-
те на игликата позеленяват. Пра-
вилно изсушените цветове са 
оранжево-жълти с бледозелена 
чашка, медоподобна миризма и 
сладникав вкус. Допустима влаж-
ност 12%. Опакова се в бали. 

Листата се берат през време 
или в края на цъфтежа - април-
май. Сушат се на сянка или в су-
шилня при температура до 100°С. 
Изсушената билка е със зелен 
цвят, без миризма и със сладникав 
вкус. Допустима влажност 12%. 
Опаковат се в бали или торби. 

Коренищата се събират рано 
напролет - февруари-март, преди 
да започне развитието на расте-
нието, или през есента, когато уз-
реят семената и листата започ-
нат да пожълтяват. Те се изкопа-
ват, измиват се и се сушат на 
слънце или в сушилня при темпе-
ратура до 100°С. Допустима влаж-
ност 12%. Опаковат се в бали или 
торби. Всички части на растение-
то се пазят в сухи, проветриви и 
сенчести помещения.

Отбелязаха 127 години растителнозащитна дейност
 При по-топло време за-

саждаме нови овощни дръв-
чета.
 Изкореняват се болни-

те, остарелите и изсъхналите 
дървета.
 През този месец могат 

да се правят подмладяващи-
те резитби при всички овощ-
ни видове.
 Сега е идеалният мо-

мент за отстраняването на 
издънките от леската, вишни-
те и останалите видове, кои-
то образуват такива.

 Преместване на по-едри 
дръвчета, когато по някаква 
причина не могат да останат 
на досегашното си място. 
Пресаждането се прави за-
дължително с почвена бала 
(буца).
 При подходяща влага се 

извършват първите обработ-
ки в междуредието с култи-
ватор или дискова брана.
 Изрязване на изсъхнали 

клони през февруари с цел 
унищожаване на натрупана 
зараза.

Игликата краси прозореца, но и лекува
Лечебно действие: 
• Откашлящо
• Нервоуспокояващо
• Болкоуспокояващо 
• Диуретично
  
Използва се за:
• Задух
• Бронхити
• Бронхиална астма
• Кашлица
• Грип
• Главоболие
• Ревматични болки
• Безсъние
• Виене на свят
• Шипове
• Сърдечна и нервна слабост
• Подагра
• Възпаление на бъбреците
• Засилване на стомашната се-
креция на жлезите
• Повишаване на обмяната на 
веществата 

Селим Иса



Георги РУСИНОВ

Бургаският футболен клуб 
„Черноморец“ продължава 
с инвестициите и развитие-
то на базата в квартал „Дол-
но Езерово“. „Акулите“ я 
взеха на концесия за 30 го-
дини, като още в началото 
обявиха бъдещите си инвес-
тиционни намерения за раз-
витието й. Едно от тях ско-
ро ще е факт. 

На официална церемония 
бе направена първа копка 
на новия терен, който ще бъ-
де с изкуствена трева. Той 
ще бъде с размери 100х55 
метра. Планирано е игрище-
то да е готово в рамките на 
3 месеца, а инвестицията се 
поема изцяло от спонсори-
те на клуба. Наскоро запо-
чна работа и по изгражда-
нето на терен с естествена 
трева.

От клуба излязоха с прес-
съобщение за медиите ,че 
игрището ще се изгражда от 
фирма „Красимир Димитров 
– 80“ – изкопни и дренажни 
работи. Изкуствената на-

стилка ще бъде изработена 
от UNISPORT. Тревното по-
критие ще е на един от ли-
дерите в производството на 
изкуствена трева – LANO 
SPORT Белгия.

„На събитието присъства-
ха основният спонсор на 
„Черноморец“ - Васил Да-

нев, както и почетният пре-
зидент Тома Томов. Именно 
те двамата дадоха начало 
на строителните дейности 
за съоръжението, което ня-
ма да има аналог в Бургас. 
Сред гостите бяха замест-
ник-председателят на Спорт-
ната комисия в Общински 

съвет - Бургас - Георги Геор-
гиев и председателят на ОС 
на БФС-Бургас - Димитър 
Костов. Присъстваха футбо-
листи и треньори от мъжкия 
отбор и школата на Черно-
морец, както и ръководите-
лите на клуба“, написаха 
още от ръководството. 
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Ватерполистите на СКВТ “Черноморец” за 
пореден път се представиха достойно на меж-
дународна сцена. Бургаският тим спечели 
престижното трето място на международния 
турнир по водна топка “Одрин/Узункьопрю” 
в Турция за деца, родени след 2011 г.

Единствено възпитаниците на старши 
треньора Петър Йонов бяха в смесена фор-
мация с девойки: Грета Чиликова и Алек-
сандра Желева. Също така повечето им със-
тезатели бяха родени след 2012 и 2013 г.

В условията на силна конкуренция въз-
питаниците на СКВТ “Черноморец”, водени 

от треньора Антон Панговски и неговия по-
мощник Калоян Димитров, постигнаха две 
победи и завоюваха бронзовите медали.

Нашите състезатели играха доста оспор-
вано срещу домакина ITU GVO (Истанбул-
ски технически университет), но разлика-
та във възрастта си оказа влияние, а в край-
на сметка ватерполистите на ITU GVO спе-
челиха турнира.

Индивидуална награда спечели Никола 
Тодоров за най-добър нападател. Имаше и 
специална награда на домакините за Гре-
та Чиликова и Александра Желева.

Трето място в Турция за 
бургаски ватерполисти

Чф

ФУтБОЛ

Първа копка на новия терен с 
изкуствена трева на „Черноморец“

„Черноморец“ постигна убе-
дителна победа в поредната 
си контрола от предсезонна-
та подготовка. "Акулите" се на-
ложиха с 5:1 над дублиращия 
отбор на „Спартак“ (Варна). 
Двубоят се проведе на естест-
вения терен в СК “Локомо-
тив”.

Възпитаниците на Веселин 
Великов решиха всичко още 
до почивката, когато водеха с 
4:0. По две попадения реали-

зираха северномакедонецът 
Андрей Симевски и португа-
лецът Аризио Коща. През вто-
рата част Симевски оформи 
своя хеттрик, разписвайки се 
за 5:0. До края на мача "соко-
лите" стигнаха до почетно по-
падение, оформяйки крайно-
то 5:1.

Участие в мача взеха чети-
рима от талантите на Черно-
морец, родени през 2006 го-
дина.

„Акулите“ разбиха дублиращия 
на „Спартак“ (Варна) в контрола

„КомплеКсен онКологичен център – Бургас” еооД

На основание чл.90 от Кодекса на труда, във връзка с 
чл.68,ал.7 от ЗЛЗ обявява конкурс за следните длъжности :

Началник Отделение по медицинска онкология
Началник Отделение по онкогинекология 

Началник Отделение по гастроентерология
Началник Отделение по лъчелечение

Началник Отделение по анестезиология и интензивно лече-
ние

при „ Комплексен онкологичен център -Бургас” еооД

Кандидатите да отговарят на следните изисквания :
1. Да притежават образователно-квалификационна степен 

„Магистър” по медицина.
2. Да притежават придобита специалност по профила на от-

делението и не по-малко от 5 години стаж след придобиване-
то й.

необходими документи :
1. Заявление за участие в конкурса до Управителя на „КОЦ-

Бургас” ЕООД
2. Автобиография
3. Диплом за завършено образование
4. Диплом за придобита специалност
5. Документи за допълнителна квалификация
6. Удостоверение за трудов стаж
7. Свидетелство за съдимост
8. Разработен проект на тема Стратегическа концепция за 

управление и развитие на съответното отделение за тригоди-
шен период.

етапност за провеждане на конкурса: 
Първи етап – проверка на представените документи за съ-

ответствие с обявените изисквания за участие.
Втори етап- оценка на представените проекти.
Трети етап – събеседване с кандидатите по представените 

проекти.
Документите се приемат в отдел” Личен състав” на „КОЦ-

Бургас” ЕООД в срок 30 дни от публикуване на обявата в мест-
ния печат.

Проекта се представя в запечатан плик.
За справки тел.: 056 859 804

съоБщение

Валентин Мартинов съобщава за следното инвестиционно наме-
рение: „Изграждане на нова вилна сграда в УПИ IX-413,кв.19 във 
в.з. Минерални бани гр.Бургас“.

„Черноморски фар“

„Черно море“ победи 
„Созопол“ в контрола от 
зимната подготовка, иг-
рана на стадион „Мла-
дост“ във Варна. „Моря-
ците“ се наложиха с 1:0, 
като единствения гол в 
срещата реализира Ро-
сен Стефанов през пър-
вото полувреме.

До 10-ата минута два-
та тима си размениха по 
една опасност. В 4-ата 
минута Емануил Манев 
се озова на стрелкова 
позиция и отправи до-
бър удар, но Георги Ге-
оргиев спаси. Малко 
след това капитанът на 
“моряците” Даниел Ди-
мов засече с глава центри-
ране в наказателното поле, 
но ударът му мина покрай 
вратата.

В 16-ата минута „Черно 
море“ откри резултата. 
След центриране в наказа-
телното поле Мишаел Алвес 
стреля с глава, но стражът 

на гостите изби. Топката по-
падна у Росен Стефанов, 
който отблизо за малко да 
скъса мрежата за 1:0.

В 29-ата минута Мишаел 

Алвес получи вляво, 
премина през целия 
фланг, финтира брани-
тел и потърси пас към 
Марин Петков, който 
обаче бе изпреварен 
от защитник и топката 
му бе избита. В 37-ата 
минута Ангел Ангелов 
стреля опасно от дис-
танция, но над гредата. 
Малко след това Лъче-
зар Йорданов от малък 
ъгъл опита да изнена-
да вратаря на „Созо-
пол“, но пак прати топ-
ката над вратата.

За „Созопол“ про-
пуснаха отлични въз-
можности за гол Окпа-
начи, Манев и Тренда-
филов. Небесносините 

владееха по-често топката 
и оставиха отлични впечат-
ления пред варненската 
публика.

ВтОРа ЛИГа

„Небесносините“ паднаха 
минимално от „Черно море“

„Созопол“ отмъкна 
племенника на Кишишев
Георги РУСИНОВ

Трансферна бомба в „Созо-
пол“. Във футболния клуб от мор-
ския град пристигна звезда на 
„Черноморец“ (Бургас) – 21-го-
дишният Антон Узунов. Бързият 
футболист е племенник на ле-
гендата на бургаския и българ-
ския футбол Радостин Киши-
шев.

„ФК „Созопол“ привлече един 

от най-добрите футболисти на 
„Черноморец“ (Бургас) - Антон 
Узунов. Роденият през 2002 го-
дина флангови нападател е про-
дукт на бургаските школи и е из-
вестен със своята игра на висо-
ка скорост и динамика. „Небе-
сносините“ го приветстват с до-
бре дошъл и му пожелават да е 
здрав за да радва феновете от 
„Арена Созопол“! Само „Созо-
пол“, написаха от клуба.
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Георги РУСИНОВ

Нова година отмина, но 
не и вълненията покрай но-
вогодишния концерт, орга-
низиран от Община Бургас, 
в  който главна роля имаше 
диско кралицата Прешъс 
Уилсън. Общинският съвет-
ник Иво Баев бе входирал 
питане до администрация-
та колко й е коствало удо-
волствието от гостуването 
на Еръпшънката, както още 
е позната ямайската певи-
ца у нас. 

Полученият отговор далеч 
не зарадва общинския съ-
ветник, който в зала попита 
как може да се дават тол-
кова пари за треторазряд-
на певица, пееща на плей-
бек. Баев коментира малко 
по-дълго темата на стената 
на профила си в социална-
та мрежа:

„Зададох въпрос към об-
щинската администрация 
колко е платено за участие-
то на Прешъс Уилсън в ново-
годишния концерт на „Трой-
ката“. На сесията на Общин-
ския съвет получих отговор, 
който публикувам тук. Счи-
там, че е важно граждани-
те на Бургас да знаят как и 
за какво се харчат публични 
средства. Лично аз обаче не 
мога да си обясня как може 

да се похарчат 33 000 лева 
за една треторазрядна певи-
ца, с известност от далечно-
то минало, пееща на плейбек 
и с последен албум от 1986 
г. Защото с тези пари поне 
няколко прекрасни българ-
ски изпълнители, групи или 
певци можеха да бъдат по-
канени. И това никак не ми 
се връзва с действително го-
лемите звезди, които участ-
ваха в последните фестива-
ли на Морска гара. Мисля, 

че за определени културни 
събития отговорните лица 
в общинската администра-
ция нещо бъркат в подбора 
и вместо събития с висока 
културна стойност, вършат 
благотворителност към из-
паднали в нужда лица“.

Тези дни темата с кон-
церта и украсата на Бургас 
отново бе на дневен ред в 
социалните мрежи. Нами-
рат се критици, които пи-
тат за това колко е струва-

ло всичко на Общината, но 
в целостта си коментарите 
са положителни, а бургаз-
лии твърдо заявяват, че си 
харесват коледната украса 
и новогодишния концерт, 
които, между другото, за 
голям град като Бургас да-
леч не са скъпи, за разли-
ка от други по-малки общи-
ни. Българските топ изпъл-
нители рядко взимат по-мал-
ко пари за участия от Пре-
шъс Уилсън.

„Черноморски фар“

Още един бургаски жител стигна достолепната възраст 
от сто години. Това е Донка Стефанова Иванова. Тя е ро-
дена в Бургас през 1923 г. По-голяма част от живота си 
прекарва край морето, също и в град Сливен. В момента 
живее в панелен блок в бургаския к-с „Славейков“. Има 
син и дъщеря, трима внуци и четирима правнуци.

Донка Иванова е в добро състояние на ума и тялото. 
Пенсионирала се е като административен служител. При 
повод не отказва наздравица. Не спазва диети и режи-
ми. Обича блажно месце. Готви си сама.

С удоволствие гледа телевизия, следи с интерес де-
батите в Народното събрание. Често слуша класиче-
ска музика.

По традиция кметът Димитър Николов уважи с поздра-
вителен адрес и бутилка вино столетничката, пожелавай-
ки й здраве и щастливи мигове през новата година.

„Черноморски 
фар“

Лидерът на ДБГ 
в Бургас Живко 
Табаков и него-
вата нежна поло-
винка Мария Та-
бакова, която е 
общински съвет-
ник, се сдоби-
ха с наследник – 
Иван. Той пропла-
ка на 1 февруари  
под знака на Во-
долея.

Иван Живков 
Табаков се по-
яви на бял свят 
в университет-
ска болница „Де-
ва Мария“. Щаст-
ливата новина 
оповести мама 
Мария. Тя написа в соци-
алната мрежа: „Днес Бог ни 
дари с най-голямата радост 

- Иван Живков Табаков!
Вече семейството ни е 

пълно, вече сме четирима!
Благодаря на най-пре-

красния съпруг, че бе-
ше до мен!

Обичам те, Живко 
Табаков!

Благодаря на д-р 
Антон Баев, който 
беше с нас от само-
то начало и дойде от 
София в този специа-
лен за нашето семей-
ство ден.

Благодарности и на 
д-р Златко Кироваков, 
както и на екипа на 
най-добрата универ-
ситетска болница „Де-
ва Мария“.

Гордият баща вди-
гна голям купон за 
появата на наследни-
ка си.

„Черноморски фар“

Заповядайте на 5 февруари от 
18.00 часа в Регионална библио-
тека „Пейо К. Яворов" на среща с 

писателя Любен Дилов-син. В то-
зи ден и час той ще представи на 
бургаската публика седемте тома 
от събраните съчинения на своя 
баща.

Поредицата съдържа фантас-
тика, тийнейджърски романи, са-
тирична мемоаристика. В нея ще 
откриете многото лица на един от 

най-обичаните български и най-
превеждани европейски фанта-
сти. Тя е плод на сътрудничество-
то между Любен Дилов-син и из-
дателство "Ентусиаст".

На срещата в Бургас ще опитате 
от любимото вино на „Разноликия 
Дилов“. И както шеговито казва не-
говият син – вход: с лакти.

Любен Дилов-син представя 
творчеството на баща си 

Бургазлийката Донка 
Иванова навърши  

100 години

Общински съветник нарече Прешъс 
Уилсън „треторазрядна певица“ 

Лидерът на ДБГ – Бургас 
се сдоби с наследник

за която не си 
струва да се 
харчат пари
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